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Úvodní
slovo
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letošní ročenka advokátní kanceláře 
Císař, Češka, Smutný je již čtvrtá v pořadí 
a připadá na rok 30. výročí založení 
kanceláře. Je tedy přirozeně zprávou nejen 
o skvělém a velmi úspěšném roce 2022, 
ale nabízí i retrospektivu toho velkého 
časového úseku třiceti let, ve kterém se 
kancelář postupně etablovala do současné 
podoby. 30. výročí přináší nutně kritické, 
ale i pozitivní hodnocení našich výsledků 
a zároveň i dalších ambicí. Ukazuje se, že 
poctivost, vysoká odbornost a výborné 
lidské vztahy se vyplácejí. Krátké cesty 
k úspěchu zpravidla končí špatně.

Když se podíváme na fascinující graf na 
straně 28 30 let v číslech, vidíme opravdu 
téměř ideální křivku pozvolného trvalého 
růstu, za kterým stojí trvalý růst kvality, 
výkonu a prestiže kanceláře. Kvalitu 
advokátní kanceláře, koneckonců jako 

každé firmy, která dodává zboží nebo 
služby, určují nároky jejích klientů. Vždycky 
platilo, že náročný klient požadující 
perfektní servis mobilizoval naše síly často 
do výšek, které jsme si předtím ani sami 
nedovedli představit.

Myslím si, že to platí obecně. Lidé jsou 
obecně mnohem schopnější, než často 
mohou ukázat, protože jsou nějakým 
způsobem determinováni svým pracovním 
zařazením a požadavky zaměstnavatele. 
Jednou z ohromných výhod a privilegií 
advokacie je právě to, že náročnost úkolů pro 
nás a naše spolupracovníky prakticky nemá 
limit. Motivace v advokacii je vůbec složité 
téma. Samozřejmě nás těší, že vyděláváme 
peníze a dnes zajišťujeme slušný životní 
standard desítkám našich spolupracovníků 
a jejich rodinám. To ale není samozřejmě 
naše hlavní motivace.

Vážení přátelé kanceláře,  
dámy a pánové, 
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JUDr. Pavel Smutný
společník kanceláře

Advokacie je profesí nehmotnou, je to 
profese servisní, poradenská. Ne vždycky 
výsledky naší práce mají hmatatelný 
konkrétní význam. O to vzácnější jsou 
chvíle, a ty jsou pro nás pravou oslavou, 
kdy zachráníme klientům majetek, pověst 
nebo jejich širší zájmy. Proto jsem vděčný 
za to, že v této ročence několik klientů, 
kteří se svými nároky bezprostředně 
podíleli na současné úrovni naší práce, 
vydává svědectví o naší kanceláři.

Kancelář začínala jako malá, ale špičkově 
erudovaná jednotka, kde především 
přítomnost profesora Zdeňka Češky 
obrátila naši odbornost nejprve k litigacím 
a k procesu. To byla slavná doba 90. let, 
kdy pan profesor vyhrával jeden soud za 
druhým a byl všem spolupracovníkům 
příkladem nejen precizním zpracováním 
tématu, ale skutečně širokým, zásadním 
a kontextuálním chápáním. Pochopením 
pro to, co právo je a co soudce může, 
nemůže nebo musí udělat. Tyto úspěchy 
nás přivedly logicky k velkým klientům 
a zásadním tématům. Postupně se 
kancelář exponovala v právních případech 
národního významu.

Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný 
vyznává šest základních pravidel advokátní 
práce: kompetentnost, kreativita, 
konstruktivnost, komunikace, kultivovanost 
a kontext. A pro mě osobně je proto radostí 
chodit do práce. Máme tým téměř stovky 
právníků a dalších spolupracovníků, kteří 
výborně a vzájemně kooperují, umí se 
radit, umí čerpat ze zkušenosti starších 
a zkušených. A zároveň nacházejí vlastní 
řešení a cesty a v mnoha ohledech jsou lepší 
než my. Myslím, že pro profesionála není 
většího štěstí než vidět, že motor, který 
nastartoval, běží dál a čím dál lépe.

Kancelář dnes zasahuje do více oborů 
českého hospodářství. Mezi našimi 
klienty je většina z prvních deseti firem 
země a řada dalších důležitých podniků. 
Ale zároveň rozvíjíme produkty, které 
pokládáme za budoucnost.

Nedá se nic dělat, je potřeba se vyznat 
v Bruselu. Nedá se nic dělat, je potřeba 
pochopit, co je ESG, zabránit jeho 
katastrofálnímu výkladu stupidní redukce 
pouze na měření uhlíkové stopy. Ale vzít 

ho jako příležitost, ve které koneckonců 
společnost spravedlivě požaduje po 
firmách, aby se chovaly přátelsky 
a odpovědně. To je obzvláště u nás, 
kde je ohromná převaha společností se 
zahraničními majiteli, velmi důležité.

Celou dobu budování současné společnosti 
využíváme naplno plody informačních 
technologií a dnes přichází tvrdá výzva za 
to určitým způsobem zaplatit, a to je péče 
o kyberbezpečnost, která je naprostou 
povinností pro všechny. Nemohu než citovat 
izraelské přísloví: „Buď chcete býti litováni 
nebo chcete býti připraveni“.

Samostatnou kapitolou v aktivitách 
kanceláře je velmi dynamicky se rozvíjející 
sektor svěřenských fondů, trustů, které 
vlastně znamenají jeden z vrcholů toho, jakou 
důvěru má trh v naší kompetenci a solidnost. 
V uplynulé době se podařilo založit několik 
desítek svěřenských fondů a trustů, které 
reprezentují významnou část soukromého 
bohatství naší země.

Jsem hrdý na to, že advokacii správně 
chápeme nejen úzce jako vysoce odbornou 
a těžkou disciplínu, ale rozumíme jí právě 
v širším kontextu společenských vztahů 
a celkové společenské kondice. Právě proto 
je důležité, že naši advokáti i koncipienti, 
kromě toho, že převážnou část života tráví 
v práci, si najdou čas na kulturu, četbu 
a na sport. To, že je advokát vyváženou 
harmonickou osobností, která se bez 
komplexů a předsudků snaží pochopit svět 
v němž žijeme, samozřejmě pocítí klient 
a samozřejmě je to vidět i navenek. Jsem 
hrdý na to, že jsme již po deváté obdrželi 
titul Právnická firma roku za společenskou 
odpovědnost. I když jsme oceňováni ve 
všech možných odborných oblastech, toto 
hodnocení pokládám za korunní šperk pro 
kancelář. Věřím, že četbu naší ročenky 
oceníte a že vás snad i bude bavit. Vyplývá 
z ní, jak těžká a různorodá je práce advokáta 
a zároveň jaké štěstí přináší.
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V říjnu roku 2022 uspořádal společník kanceláře Jakub Hollmann slavnostní 
galavečeři pro mecenáše na scéně Stavovského divadla, jejíž výtěžek 
putoval na uvedení opery Richarda Strausse Růžový kavalír v Národním 
divadle. Exkluzivní program plný mozartovských variací připravil spolek 
RunOperun.



Celou dobu se řídíme 
našimi zásadami

Kompetentnost

Kreativita

Konstruktivnost

Komunikace

Kultivovanost

Kontext

Jaká je 
advokátní kancelář 
Císař, Češka, Smutný 
už 30 let?

Jiná
dimenze
řešení

02
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Odbornost především 
už od našeho založení

Právní služby poskytuje v Císař, Češka, Smutný tým více než 60 právníků. Za 30 let  
působení na českém právním trhu si naše kancelář vydobyla reputaci stabilní 
a nezávislé advokátní kanceláře, která patří k důležitým hráčům české advokacie, 
byznysu i společenského dění.

Právníci kanceláře se od počátku opírají o rozsáhlé akademické zázemí, bohaté 
zkušenosti a spolupracují s předními experty. Kromě práce pro klienty se podílejí 
na legislativním procesu, bohatě publikují v odborných i populárních periodikách, 
přednášejí na odborných konferencích či seminářích a působí jako lektoři v rámci 
profesního vzdělávání.

Poskytujeme právní 
služby s přesahem 
a v kontextu

Bezchybné právní řešení je samozřejmostí. Skutečně komplexní službu však 
tvoří podpora správných manažerských a rozhodovacích postupů, zhodnocení 
ekonomických, politických či společenských souvislostí a dopadů, stejně tak 
i správná komunikace a vytváření optimálního mediálního obrazu klienta.

Nejen v trestních kauzách, ale i v obchodních případech totiž rozhodují média 
často rychleji než soudy. Naše kancelář nabízí klientům více než izolovanou 
právní radu. Právníci nesepisují jen právní analýzy a stanoviska, ale řeší problémy 
v kontextu, aktivně spolupracují s předními odborníky z dalších expertních oborů 
z České republiky a zahraničí. Proto si zakládáme na komplexním a strategickém 
poradenství našim klientům. To je jiná dimenze řešení.

Sdílíme s klienty  
jejich obory

Dělení právních služeb považujeme pro praktickou advokacii za překonané. 
Každodenní poskytování právních služeb na vysoké úrovni vyžaduje nejen 
důkladnou znalost právních předpisů, ale také jejich správnou aplikaci 
a dokonalou znalost podnikatelských odvětví našich klientů.

Tuto zásadu, na níž naše poradenství již po několik let stavíme, reflektuje 
i rozdělení týmů kanceláře podle oblastí působení a hospodářských sektorů 
klientů, pro které pracují. Díky tomu tak můžeme navrhovat komplexní řešení 
jejich problémů. Následujeme klienty do jejich oborů. Jsme přesvědčeni, že jen 
tak je možné plně porozumět jejich potřebám a stát se jim skutečným partnerem.

Věříme, že pokud chceme 
být úspěšní, musí být 
úspěšní i naši klienti

Mezi klienty kanceláře patří významné české a mezinárodní společnosti, státní 
podniky, orgány veřejné správy, ale i střední podniky a fyzické osoby. Mezi klienty 
naší kanceláře patří přední společnosti z žebříčku Czech Top 100.
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Právnická firma roku

Právnická firma roku v oblasti 
Pro Bono & CSR

Velmi doporučovaná kancelář:
Právo obchodních společností
Právo hospodářské soutěže
Fúze a akvizice
Restrukturalizace a insolvence
Řešení sporů a arbitráže
Veřejné zakázky
Firemní compliance
Energetika a energetické projekty
Logistika a dopravní stavby
Zdravotnické právo
Právo životního prostředí

Doporučovaná kancelář:
Právo informačních technologií
Trestní právo

Corporate INTL Global Awards 2022

Commercial Law Firm of the Year 
in the Czech Republic

Public Procurement Law Firm 
of the Year in the Czech Republic

Global Law Experts 2022
Czech Republic – Corporate Law
Czech Republic – Public Procurement Law

TOP Zaměstnavatel roku
4. místo mezi advokátními 
kancelářemi

Naše práce 
je oceňována 
nejen klienty

Za naši práci jsme dlouhodobě oceňováni také 
v oborových soutěžích, a to jak na domácí, tak 
mezinárodní půdě. Pravidelně bodujeme v oblastech, 
které pro nás patří ke zcela zásadním – veřejných 
zakázkách, obchodním právu či na poli společenské 
odpovědnosti. Nejinak tomu bylo i v roce 2022, kdy 
jsme v anketě Právnická firma roku podeváté uspěli 
jako nejlepší firma v kategorii Pro Bono a společenské 
odpovědnosti. Navíc jsme se umístili jako velmi 
doporučovaná nebo doporučovaná kancelář v deseti 
kategoriích a zaznamenali historicky nejlepší výsledek. 
Tradičně se umísťujeme i v zahraničních soutěžích 
Global Law Experts a Corporate INTL Global Awards. 
Úspěch jsme zaznamenali i v odborných žebříčcích. 
Magazín Forbes nás zařadil mezi TOP 20 advokátních 
kanceláří, magazín Lawyers & Business pak mezi 
advokátní kanceláře roku. Velkým úspěchem je  
i 4. místo mezi advokátními kancelářemi ve 
velké anketě mezi studenty vysokých škol TOP 
Zaměstnavatel roku.

Avšak nejen kancelář jako celek sbírá ocenění. 
Partnerky naší kanceláře Markéta Flanderková 
a Kateřina Šveřepová dosáhly rovněž osobních 
úspěchů:

Markéta Flanderková byla zařazena mezi TOP 100 
žen právního byznysu v projektu Prvních 100 let.

Kateřina Šveřepová byla jmenována jednou z Tváří 
udržitelnosti ve stejnojmenném projektu.

Jsme aktivní 
v tuzemských 
i zahraničních asociacích

Jsme hrdým a aktivním členem České advokátní 
komory, se kterou úzce spolupracujeme a podílíme 
se na jejích projektech.

Jsme členy hned několika prestižních tuzemských 
i mezinárodních oborových asociací, s nimiž rozvíjíme 
společné know-how, pomáháme jejich členům 
a společně kultivujeme prostředí daných oborů.

Asociace veřejných zakázek

Česká asociace 
konzultačních inženýrů

Česká asociace věřitelů

Rada pro udržitelné podnikání

Česko-izraelská smíšená 
obchodní komora

Česká compliance asociace

Hospodářská komora 
hlavního města Prahy

Youg Presidents‘ Organization

International Compliance Association

Nákupní klub
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Mgr. Jan Sůra 
partner

JUDr. Jaromír Císař, Ph.D. 
společník

JUDr. Petr Michal, Ph.D. 
společník

Mgr. Roman Kyral 
partner

Mgr. Matěj Dědina 
vedoucí advokát

Mgr. Ing. Markéta Tomáš Faustová 
vedoucí advokátka

JUDr. Markéta Flanderková, Ph.D. 
partnerka

JUDr. Jakub Hollmann, Ph.D. 
společník

Mgr. Milan Kučera 
partner

JUDr. Pavel Smutný 
společník

Mgr. Filip Drnec 
ředitel kanceláře

Mgr. Jakub Skřejpek 
ředitel marketingu

Mgr. Denis Miklóš 
vedoucí advokát

Mgr. Jan Fical 
vedoucí advokát

Mgr. Kateřina Šveřepová 
partnerka

prof. JUDr. Zdeněk Češka, CSc. 
zakládající společník

Mgr. Aneta Šimice 
vedoucí advokátka

Mgr. Barbora Kočtářová 
vedoucí právního týmu

Společníci

Společníci

Partneři

Vedoucí advokát

Management
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Nadační fond Bohemian Heritage Fund je tradičním partnerem Hudebního festivalu 
Znojmo. Ten v roce 2022 uvedl mimo jiné scénické zpracování Haydnova oratoria 
Návrat Tobiáše s Adamem Plachetkou v hlavní roli.



30 let 
v české advokacii

První kroky, které vedly ke vzniku jedné 
z nejúspěšnějších advokátních kanceláří v Česku, 
nejprve směřovaly úplně jinam. Po Sametové revoluci 
snili mladí doktoři práv Pavel Smutný a Jaromír Císař 
o vytvoření institutu pro studium demokracie. K tomu 
jim však chyběly finance, a proto se rozhodli založit 
si vlastní advokátní kancelář. Společně s bývalým 
předsedou Nejvyššího soudu Otomarem Bočkem 
otevřeli svou první advokátní firmu Juris Consult. 
Protože Boček záhy po založení zemřel, hledali k sobě 
mladí advokáti zkušeného partnera. Obrátili se na 
svého bývalého profesora Zdeňka Češku. V roce 1993 
se tak mohla zrodit advokátní kancelář Císař, Češka, 
Smutný. Díky účasti profesora Češky se kancelář od 
svého počátku nekompromisně zaměřila na vysokou 
odbornost poskytovaných služeb. A tím se řídí do dnes.

S nárůstem klientů i oborů přišla 
také potřeba přestěhovat se 
z malé kanceláře v Pernerově ulici 
do větších prostor v Dlouhé třídě.

03

1993

1997

Do advokátní kanceláře Císař, 
Češka, Smutný nastupuje 
student práv Petr Michal – 
později jedna z klíčových postav 
a tváří AKCCS. 

1999

Kancelář se velice rychle 
propracovala mezi nejdůležitější 
kanceláře v České republice. 
Vedle českých klientů přicházeli 
i ti zahraniční, zejména z Francie 
a Itálie. Kancelář začala pracovat 
hlavně v oblastech veřejného 
sektoru, bankovnictví, energetiky 
a dopravy.

2000

Do kanceláře jako student nastoupil 
Jan Sůra a Roman Kyral, kteří se 
později stali partnery kanceláře. 

2008

Díky úspěchu kanceláře získali společníci prostor pro svůj 
původní záměr – uskutečnit společensky prospěšný projekt. 
V roce 2009 založili nadační fond BOHEMIAN HERITAGE FUND, 
který prostřednictvím soukromých prostředků mecenášů 
podporuje výjimečné české kulturní počiny. I díky tomu kancelář 
opakovaně získává titul Právnická firma roku v oblasti pro 
bono a společenské odpovědnosti. Ve stejném roce se stal 
Pavel Smutný prezidentem Česko-izraelské smíšené obchodní 
komory. Kancelář se prostřednictvím těchto aktivit významně 
zapojila do podpory mezinárodního obchodu a spolupráce, 
českého exportu a širší mezinárodní spolupráce.
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Další stěhování kanceláře, tentokrát 
do nejvyšších pater City Tower 
s výjimečným rozhledem nejen 
po celé Praze. Stěhování s sebou 
přineslo i postupnou změnu struktury 
kanceláře, rozdělení na menší týmy, 
které se soustřeďují na jednotlivé 
obory podnikání našich klientů. Do 
jejich čela se postavili vedoucí advokáti 
pod patronací partnerů kanceláře.

Další milník kanceláře. 
Ještě během studií do 
AKCCS nastoupil Jakub 
Hollmann jako studentský 
asistent. Po třech letech 
se stal ředitelem kanceláře 
a později zamířil ještě výš.

2010

2011

Dne 28. října 2019 udělil 
prezident republiky Miloš 
Zeman Medaili Za zásluhy o stát 
v oblasti hospodářské společníku 
naší kanceláře Pavlu Smutnému.

2019

Vedení kanceláře se opět významně rozšířilo – 
novým společníkem se stal Jakub Hollmann, který 
se dnes zaměřuje především na správu majetku, 
infrastrukturu a dopravu, a partnerkami Markéta 
Flanderková a Kateřina Šveřepová.

2021

V roce 2023 uplynulo 30 let od založení kanceláře Císař, 
Češka, Smutný. A jde o přelomový rok v mnoha ohledech. 
Bohužel nás navždy opustil zakládající společník kanceláře, 
nejdéle sloužící rektor Univerzity Karlovy a nestor českého 
práva profesor Zdeněk Češka. Kancelář je připravena 
pokračovat v jeho práci i odkazu. Mezitím opět rozšířila 
a omladila vedení, pátým partnerem se stal Milan Kučera, 
jeden z dlouholetých pilířů týmu kanceláře.

Pavel Smutný získal jako první Čech v historii prestižní 
mezinárodní cenu Jerusalem Award. Oceněn byl zejména 
za dlouhodobou podporu vztahů mezi Českou republikou 
a státem Izrael.

2023

Petr Michal převzal podíl 
v AKCCS po profesoru Češkovi 
a stal se tak nejmladším 
společníkem kanceláře.

2012

Společník naší 
kanceláře Pavel Smutný 
obdržel insignie rytíře 
francouzského Řádu umění 
a literatury, ocenění za 
trvalou podporu a šíření 
francouzské kultury 
a ochrany národního 
kulturního dědictví 
a památek.
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Vývoj tržeb 
kanceláře 
v její historii Vývoj tržeb AKCCS v mil. Kč
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Mgr. Jan Duspěva
předseda představenstva ČEPRO

„Kvalitu jednotlivce v profesním životě potkáme relativně často, 
za skutečnou excelenci považuji kvalitu udržovanou po několik 
generací odborných právníků a tuto úroveň AKCCS dosáhla. 
Během 15 let, kdy pracujeme s AKCCS, jsme se stali skutečnými 
partnery. Od soudních řízení případů, které jsme řešili na začátku, 
jsme se dnes na základě velké důvěry s AKCCS dopracovali až ke 
strategickému partnerství. Můžeme se spolehnout na práci, která 
má přesah v tom nejširším kontextu.“

Prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc.
profesor a emeritní děkan Právnické fakulty  
a prorektor Univerzity Karlovy

„Založením advokátní kanceláře Císař, Češka, Smutný v roce vzniku 
dvou samostatných nástupnických států zaniklé československé 
federace bylo nakročeno jiným směrem – k výrazné expanzi na 
právním trhu. Významně stoupal počet klientů i spolupracovníků, 
AK Císař, Češka, Smutný se stala v advokátním a vůbec v právním 
a společenském prostředí pojmem. Chtěl bych ocenit dlouhodobé 
kontakty, které s advokátní kanceláří mám, ať již v oblasti právně-
konzultační činnosti, tak i diskuzích na různá témata v sídle 
kanceláře a na odborných fórech. Letošní výročí je vhodnou 
příležitostí zdůraznit: byla to úspěšná desetiletí. Jsem přesvědčen, 
že dynamická stabilita AK Císař, Češka, Smutný vytváří velmi solidní 
předpoklady, aby plně obstála i v turbulentní době, která přichází.“

Doc. Ing. Miroslav Grégr, CSc.,
bývalý ředitel Desta, bývalý ministr průmyslu a obchodu

„Akciová společnost Desta, v jejímž čele jsem v 1. polovině 90. let 
opět stanul, byla úplně prvním klientem nově založené advokátní 
kanceláře Císař, Češka, Smutný. Jméno prof. Češka bylo pro 
nás na počátku zárukou kvality. Svoje kvality osvědčili i oba 
spoluzakladatelé. Pracovní zastupování přerostlo časem v pevné 
přátelství, které trvá dodnes.“

Ing. Miroslav Singer, Ph.D.
bývalý guvernér České národní banky

„U AKCCS nejvíc oceňuji schopnost přemýšlet o řešeních, které 
jsou komplexnější a tím i efektivnější než to, co nabízí většina 
jejich konkurentů.“

Gerald Rausnitz
generální ředitel společnosti Meopta Group

„Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný nám pomohla připravit 
důležitá byznysová rozhodnutí v době, kdy jsme vytvářeli své 
postavení na českém trhu. Její perfektní znalosti českého 
prostředí, jeho kontextu a nezbytných mezinárodních souvislostí 
nám pomohly se rozhodovat správně a usnadnily cestu k rychlému 
a stabilnímu růstu. Oceňuji její širokou odbornost a erudovanost, 
a to v každém ohledu.“

30 let pevných 
partnerství

Ing. Bohdan Wojnar
strategický poradce Liberty Ostrava

„Právní služba, kterou AKCCS poskytuje svému klientovi, má velkou 
přidanou hodnotu. Klient totiž pokaždé dostane víc, než čekal. 
AKCCS domýšlí věci nad rámec předem stanovených klientských 
požadavků a má velký přesah do společensko-odpovědních témat 
v kontextu celé společnosti.“

Ing. Pavel Kysilka, CSc.
ekonom, bývalý generální ředitel České spořitelny

„Kancelář pro nás mnohokrát dokázala nalézt řešení 
v nejsložitějších kauzách, ošetřit rizika jak ve strategickém 
nastavení organizace, tak v jednotlivých komplexních projektech 
a v neposlední řadě urovnat vleklé spory ku prospěchu obou stran. 
Obdivuji mecenášský a organizátorský přesah kanceláře do oblasti 
národní kultury a jejího zprostředkování v evropských uměleckých 
centrech.“
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ČEPRO
ubráněno 2,6 mld. Kč

V září 2021 byla pravomocně zamítnuta žaloba společnosti Lancelin, která 
se vůči státem vlastněné společnosti ČEPRO domáhala fiktivní pohledávky 
v hodnotě necelých 2,6 miliardy korun. Vrchní soud v Praze tak potvrdil 
správnost rozhodnutí soudu prvního stupně z dubna roku 2019. Spor mezi 
oběma společnostmi byl v mnoha ohledech výjimečný. Nejenže trval více 
než 17 let a opakovaně se dostal až k Ústavnímu soudu, který dal společnosti 
ČEPRO pokaždé za pravdu, ale také úzce souvisel s několika dalšími trestními, 
civilními a správními řízeními. Výsledky těchto řízení pak umožnily dosáhnout 
společnosti ČEPRO tohoto zásadního milníku, který představuje pomyslnou 
tečku za kriminálním atakem zločinecké skupiny okolo Radovana Krejčíře 
a Martina Pechana. Ti byli již v roce 2018 pravomocně odsouzeni pro trestný čin 
podvodu ve stádiu pokusu, jehož výsledkem měla být právě fiktivní pohledávka 
uplatňovaná společností Lancelin. Nejedná se přitom o pouhý úspěch v civilním 
sporu, ale také o významný signál pro Českou republiku a justici. Rozsudek 
odvolacího soudu je totiž důkazem, že stát je schopen nejen odhalit a rozkrýt 
velmi sofistikovanou trestnou činnost, ale především odsoudit její viníky.

DPP vs. Rencar
zásadní navýšení příjmů 
dopravního podniku z reklamy

Naše advokátní kancelář konstantě od roku 2019 dosahuje úspěchů ve sporech, 
které s Dopravním podnikem hl. m. Prahy vede společnost Rencar Praha. Tato 
firma ze skupiny JCDecaux se na základě svých žalob více než sedm let snaží 
vůči Dopravnímu podniku hl. m. Prahy domoci užívání veškerého jeho majetku 
k umisťování reklamy. Dopravní podnik hl. m. Prahy díky úspěchům v soudních 
řízeních mohl uzavřít nové smlouvy o umísťování reklamy s transparentně 
vysoutěženými společnostmi a díky tomu v posledních letech inkasuje za své 
reklamní prostory ročně o 100 mil. Kč víc.Práci pro stát a korporace, v nichž má Česká republika svou 

majetkovou účast, vnímáme od založení naší advokátní kanceláře 
jako společenské privilegium. Práce pro veřejný sektor nám umožňuje 
aktivně přispívat k formování právního prostředí a společenskému 
vývoji naší země, což považujeme nejen za profesní poslání, ale také 
za významný zdroj motivace našich nejmladších kolegů.
 
Během uplynulých let jsme se podíleli na mnoha významných 
případech, které přispěly k ochraně veřejných hodnot nebo realizaci 
emblematických společenských projektů. Na této dvoustraně 
naleznete výběr těch, o kterých můžeme se souhlasem našich klientů 
veřejně hovořit.

Dlouholetá práce 
ve prospěch 
veřejného zájmu
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České dráhy
ubráněno více než 9 mld. Kč

Dlouhodobě jsme zastupovali České dráhy ve sporu s italskou společností 
Grandi Stazioni. Městský soud v Praze ve vztahu k Českým drahám (ČD) 
koncem roku 2019 potvrdil rozsudek Obvodního soudu pro Prahu 1, kterým byla 
zamítnuta žaloba společnosti Grandi Stazioni ČR o zaplacení částky ve výši 
776,5 milionu Kč spolu s vysokými smluvními pokutami dosahující v souhrnu 
částku 7,8 mld. Kč. Firma se po ČD dožadovala náhrady nákladů na revitalizaci 
pražského Hlavního nádraží, a to i za situace, kdy kompletní rekonstrukci budovy 
včas nedokončila. Další žalobou se Grandi Stazioni domáhala zaplacení částky 
přesahující 1,25 miliardy Kč jako náhrady údajné škody vzniklé neprodloužením 
nájmu Hlavního nádraží. 

Diamo
zasmluvnění ekologických opatření za 400 mil. Kč

Pro státní podnik Diamo jsme připravili komplexní řešení, které umožnilo 
plynule pokračovat v likvidaci jedné z největších ekologických zátěží v České 
republice – ostravských ropných lagun.

Ostrava
projekt koncertní síně v Ostravě

Na základě výsledků architektonické soutěže, v níž uspělo světoznámé studio 
STEVEN HOLL ARCHITECT, jsme zpracovali smluvní dokumentaci na realizaci 
komplexních projekčních služeb a poskytujeme průběžné právní poradenství 
při její realizaci. Máme tak možnost podílet se na ikonickém projektu, který byl 
časopisem Architizer zařazen mezi deset nejočekávanějších ikonických projektů 
světa. Ostravská koncertní síň se se tak nachází v prestižní společnosti staveb, 
které mají vzniknout v různých světových metropolích, např. v New Yorku, Los 
Angeles, Londýně nebo Hangzhou.

Následně jsme v roce 2022 pro klienta uskutečnili zadávací řízení na výběr 
zhotovitele fáze 1, jejímž předmětem jsou práce stavební připravenosti. 
Zadávací řízení bylo úspěšně ukončeno v listopadu roku 2022, a to výběrem 
nejvýhodnější nabídky a podpisem smlouvy s vybraným dodavatelem. Na tyto 
činnosti naváže druhá fáze, spočívající ve výstavbě koncertní síně v Ostravě.
Realizace tohoto projektu významně napomůže dalšímu rozvoji celého 
regionu, neboť jeho unikátnost a vysoká architektonická hodnota přitahuje 
pozornost celého světa. Město Ostrava se tak stane jedním z kulturních 
center nejen České republiky, ale díky své geografické pozici bude mít přesah  

i do sousedních zemí. Nejedná se tedy o projekt svým charakterem pouze 
kulturní, ale skutečně rozvojový, jež bude mít bezesporu pozitivní dopad 
minimálně na celý Moravskoslezský kraj.

Generální finanční ředitelství
vývoj daňového informačního systému

Generálnímu finančnímu ředitelství v souvislosti se zadáním veřejné zakázky 
na podporu, údržbu a vývojAutomatizovaného daňového informačního 
systému (ADIS) v letech 2020 až 2023 jsme díky navržené koncepci, 
která byla za naší podpory rovněž realizována, pomohli nejen vysoutěžit 
nového dodavatele v otevřeném řízení, ale rovněž se po více než30 letech 
přiblížit k definitivnímu vyvázání se z tzv. vendor lock-inu, neboli závislosti 
na stávajícím dodavateli, neboť součástí námi navržené koncepce je 
i postoupení veškerých majetkových práv autorských k ADIS na GFŘ po 
skončení kontraktu.

Národní muzeum
realizace ojedinělých expozic

V roce 2020 jsme byli pro Národní muzeum velkou oporou ve sporové agendě, 
a to zejména v souvislosti s intenzivní a usilovnou prací Národního muzea při 
přípravě nových stálých expozic, které představují největší výstavní projekt 
v českých dějinách, a které využívají nejmodernější prezentační formy, 
audiovize i doprovodné interaktivity. Národní muzeum jsme zastupovali 
nejen v několika správních řízeních u Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže 
u soudu při žalobách na náhradu škody směřujících vůči němu, a to v relativně 
neprozkoumané oblasti náhrady škody v právu veřejných zakázek.

Ředitelství silnic a dálnic
transformace pro urychlení výstavby silnic

Naše advokátní kancelář se podílí na projektu transformace Ředitelství silnic 
a dálnic, při kterém dojde ke změně právní formy subjektu na státní podnik, 
a tím i k natolik potřebnému zrychlení výstavby silnic I. třídy a dálnic, a zároveň 
k zefektivnění chodu celého subjektu.
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Advokátní kancelář a nadační fond Bohemian Heritage Fund jsou dlouholetými 
partnery Národního festivalu Smetanova Litomyšl a organizátory Smetanovy výtvarné 
Litomyšle. Již potřetí se na ní představila open-air výstava site specific děl předních 
českých umělkyň a umělců. Jedním z nich byla i Petra Nováková-Ondreičková.



JUDr. Pavel Smutný

Česko je předurčeno k úspěchu,  
tím spíš bychom si měli naši 
ekonomiku chránit a hýčkat.
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 S jakými vizemi jste advokátní kancelář 
Císař, Češka, Smutný před třiceti lety 
zakládali?

Kancelář od začátku měla několik podstatných 
ambicí, které se všechny podařilo naplnit. 
Kdyby ne, tak by kancelář nebyla tam, kde 
je dnes. Zaprvé stála na vysoké odbornosti, 
kterou jsme museli klientům – v začátcích 

devadesátých let, kdy vznikalo obchodní 
právo a firmy jako takové – ukázat a dokázat. 
Vše se tehdy rodilo za složitých okolností – 
na jednu stranu se do země vracely přirozené 
obchodní instinkty volného trhu, na druhou 
stranu to nikdo pořádně neuměl. Byla to 
doba, kdy se země dostala do velkého 
zpoždění z hlediska investic a rozvoje 
podnikání. To byl také důvod masivního 
vstupu zahraničního kapitálu.

 Jste spoluzakladatel AK. Co musí dnes umět 
a znát typický moderní advokát oproti 
době, kdy jste s advokacií začínal Vy?

Právo je základ, vždy zůstaneme advokáty, ale 
z této základní báze děláme čím dál více úkroků 
směrem k ekonomice, médiím, psychologii 
i politice. Tato prostředí by měl moderní advokát 
dobře znát a chápat. Advokacie je privilegované, 
ale těžké povolání, které vyžaduje logické 
myšlení stejně jako sociální inteligenci. To 
nezvládne každý a jde o neustálý proces vývoje 
a vzdělávání.

 Jedním z hlavních faktorů, který ovlivňuje 
ekonomiku, je často zmiňované ESG. Jak 
tento fenomén uchopit?

Předně je důležité říci, že ESG není žádná 
móda z Bruselu. Žádný evropský „diktát“ nebo 
podobně hanlivě označené doporučení z dílny 
Evropské komise. Jsou to však zkratky, pod 
kterými není řadě lidí nic jasného. Mnohým se 
pod tím skrývá cosi tajemného, jak tomu bývá 
právě u bruselských nařízení či doporučení. To 
však není tento případ. ESG je zásadní změna 
nahlížení na podnikání. Cílem tohoto přístupu 
je motivovat firmy, aby více investovaly do 
ekologicky udržitelných zdrojů, byly společensky 
odpovědné, například aby zakládaly nadace 
a charity, a měly naprosto rovné podmínky pro 
všechny zaměstnance. Je možné se na celé téma 
dívat jako na represivní věc, což je ale úplně 
zpozdilé nebo dokonce hloupé. Pojďme se na 
tyto věci dívat pozitivně.

 Od roku 2009 jste rovněž presidentem 
Česko-izraelské smíšené obchodní komory 
(ČISOK). Podílíte se na mnoha klíčových 
projektech ovlivňujících vztahy mezi 
Českem a státem Izrael. Jak se nejen 
obchodní vztahy obou zemí vyvíjí?

Nedávno jsem měl tu čest pořádat večeři 
při příležitosti oficiální návštěvy izraelského 
ministra zahraničí Eli Cohena. Měl obsahově 
skvělý projev, ve kterém zdůraznil, že je čas, 
aby se izraelská vláda v podpoře našich vztahů 
posunula a vyzval nás, abychom vytvořili 
významnou byznysovou delegaci, která by pod 
jeho patronátem měla v Izraeli specifikovaný 
program. Šlo by o dva nebo tři nosné obory 
„budoucnosti“, kde už my i oni máme svá velká 
jména. Ne, že se tam někdo chce jen zajet 
podívat. Přijedou tam tedy lidé, o kterých už 
budou něco vědět. Následovala by konkrétní 

jednání o tom, co by bylo možné uskutečnit. 
To je významný posun, kterého si osobně 
velmi cením. Jeho návštěva Česka v podstatě 
říká, že jsme v kontaktu – jsme přátelé a těmi 
zůstaneme. Pro nás pro Čechy je to velmi cenné 
přátelství, a to v každém ohledu, zejména pak 
v tom kulturním a obchodním.

 
 Jako mecenáš máte možnost stát při zrodu 

mnoha kulturních projektů. Jak hodnotíte 
vývoj české kultury za poslední tři dekády?

Mám to štěstí, že jeho vývoj sleduji nepřetržitě 
posledních 20 let. Na rozdíl od jiných větví 
národního výkonu se kultura významně zlepšuje. 
V devadesátých letech jsme se rozloučili se 
starým uměním socialismu, jeho protagonistů, 
architektury atd. To vedlo k určité prázdnotě, 
intermezzu, vyplněnému průměrností. 
Nevzpomínám si na žádné významné kulturní 
počiny, které by se v devadesátých letech 
nebo počátkem nového století odehrály. Mám 
pocit, že tehdejší kultura spíše kopírovala vývoj 
společnosti, která se zaměřila především na 
ekonomickou transformaci, na osobní výkony. 
Také se ukázalo, že pro některé lidi je kultura 
zbytná. Na zbytnost kultury nevěřím, ale bohužel 
zkrátka tehdy nebyla prioritou.

K mému velkému potěšení je však ta nová 
generace, která přišla řekněme po roce 2010, 
plná naprosto výrazných osobností, jak ve 
výtvarném umění, tak v architektuře, nebo 
v živém umění mezi režiséry, či operními pěvci. 
Jedná se o „první ligu“. Kultura si tedy prošla 
jakousi krizí, ale vyšla z ní ve vyšší pozici, než 
v jaké do ní vstupovala.

Já osobně se jako advokát pohybuji mezi 
kulturou a hospodářstvím. A myslím si, že to má 
šanci pozitivně zasáhnout i jiné typy činností. 
Kultura se podle mě vrací na výsluní.

Pavel Smutný je jedním ze tří zakladatelů advokátní kanceláře 
Císař, Češka, Smutný. Vystudoval Právnickou fakultu Univerzity 
Karlovy v Praze a absolvoval studijní stáž na pařížské Sorbonně. 
V minulosti rovněž působil jako expert v programu OECD – Nové 
demokracie. Je presidentem Česko-izraelské smíšené obchodní 
komory, která podporuje vzájemnou obchodní výměnu obou zemí 
a rozvíjí vědeckovýzkumné projekty, je rovněž členem několika 
dalších mezinárodních obchodních komor. Pavel Smutný byl 
u vzniku několika významných českých ekonomických projektů, 
například Národního rozvojového fondu. Je také předním českým 
mecenášem a presidentem nadačního fondu BOHEMIAN HERITAGE 
FUND, který podporuje českou kulturu a umělce. Pavel Smutný je 
nositelem Medaile za zásluhy I. stupně, zejména za podporu vztahů 
mezi Českou republikou a Státem Izrael, v roce 2017 obdržel insignie 
rytíře francouzského Řádu umění a literatury, ocenění za trvalou 
podporu a šíření francouzské kultury a ochrany národního kulturního 
dědictví a památek. V roce 2023 obdržel prestižní Jerusalem Award, 
kterou uděluje Světová sionistická organizace a město Jeruzalém za 
dlouhodobou podporu Státu Izrael.
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Moderní advokátní kancelář musí 
mít dobrý rozhled v oborech,  
ve kterých působí její klienti.

JUDr. Jaromír Císař, Ph.D.
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 Kde a kdy se zrodil nápad založit advokátní 
kancelář?

Hned zkraje 90. let. To byly naše pionýrské 
začátky. Měli jsme s Pavlem Smutným ideu založit 
něco jako institut pro studium demokracie. Jenže 
jsme věděli, že nám na to nikdo nedá žádné 
peníze. Řešení tohoto problému jsme hledali právě 
v založení advokátní kanceláře. Potřebovali jsme 
přitom k sobě někoho s vysokou profesní erudicí 
i odbornou historií. Oslovili jsme proto profesora 
Zdeňka Češku, kterého jsme velmi dobře znali již 
ze studentských let. A tak vznikla naše kancelář.

 Jaká zásadní témata a události s dopadem na 
společnost jste řešili v průběhu 30 let?

Kancelář získala poměrně brzy zahraniční klienty, 
zejména investory, kteří hledali investiční 
příležitosti v České republice, především se 
jednalo o francouzské klienty. Začali jsme také 
pracovat pro významnou banku, které jsme 
poskytovali právní poradenství v souvislosti 
s krizovým managementem, především 
samozřejmě s nesplacenými korporátními úvěry. 
Velice brzy přibyli i další bankovní klienti. Práce pro 
finanční sektor nám stále přináší cenné zkušenosti 
a otevírá obzory v dalších oborech podnikání. Také 
díky tomu jsme se postupně dostávali k dalším 
zajímavým případům. Pronikali jsme postupně 
do automobilového průmyslu, do sektoru 
energetického a dopravního, do pojišťovnictví, 
zdravotnictví atd.

 Co definuje AKCCS?

Zejména přístup ke klientům a oblastem, kterým 
se věnuje. Nejsme kanceláří, která je složená 
z týmů podle klientů, ale podle toho, v jakých 
sektorech naši klienti pracují. Tuto strukturu 
jsme zavedli s příchodem do City Tower a spojili 
ji s naším dalším růstem. Týmy dělíme podle 
oblastí, které se vzájemně prolínají. Vsadili jsme 
na pestrost a troufám si tvrdit, že tato strategie 
se nám vyplatila. Dodnes slýcháme, že si nás 
noví pracovníci vybírají právě podle toho, že se 
soustředíme na mnoho odvětví a na základě nich 
skládáme jednotlivé právní týmy.

 Museli jste v posledních letech dynamicky 
proměnit strukturu kanceláře?

Tím, jak se naše advokátní kancelář rozrůstá, 
musíme také optimalizovat celou strukturu, 
a to včetně nejužšího vedení. V červnu 2021 se 

Jaromír Císař je jedním ze tří zakladatelů AKCCS. Vystudoval 
Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze, absolvoval studijní 
stáže na pařížské Sorbonně a universitě v Toulouse, působí na 
katedře právních dějin pražské Právnické fakulty. Věnuje se 
zejména praktickým právním otázkám, které se týkají obchodního 
a insolvenčního práva. Jaromír Císař není jen advokátem, ale 
rovněž insolvenčním správcem a rozhodcem Rozhodčího soudu při 
Hospodářské komoře ČR a Agrární komoře ČR v Praze. Publikuje 
odborné články na aktuální témata a je rovněž spoluautorem řady 
učebnic. V letošním roce mu v nakladatelství Aleš Čeněk vychází 
odborná monografie s názvem Moc a síla prezidentů Francouzské 
republiky.

stal čtvrtým společníkem Jakub Hollmann, což 
byl velmi důležitý milník pro celou kancelář, a ve 
stejném roce se partnerkami kanceláře staly 
Kateřina Šveřepová a Markéta Flanderková, 
letos k nim přibyl Milan Kučera, který je v AKCCS 
od svých studentských let. Za poslední dva až 
tři roky jsme také kancelář významně doplnili 
o nové vedoucí advokáty, většinou ty, kteří 
u nás začínali rovněž jako studenti. Strukturu 
tedy přizpůsobujeme tak, abychom i v nové 
době dokázali zůstat našim klientům blíž a byli 
schopni garantovat stále stejně kvalitní služby: 
s přidanou hodnotou – jinou dimenzi řešení.

 Zakládáte si tedy na tom, aby se do vedení 
dostali převážně lidé „vychovaní“ vaší 
kanceláří?

Je to nejlepší řešení. Vychovávat kvalitní 
advokáty a právníky ideálně od studentských 
let je něco, co symbolizuje naši kancelář od 
nepaměti. Že je to správná cesta, dokazují 
příběhy mnoha lidí, kteří v naší kanceláři 
začínali jako studenti právnických fakult a dnes 
jsou v jejím vedení. Toto pravidlo však zároveň 
potvrzují výjimky několika odborníků, kteří 
k nám přišli z jiných kanceláří. Jsme otevření 
každému výbornému advokátovi a právníkovi, 
a pokud si nás někdo najde, tak nově příchozí 
a motivované neodmítáme.
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JUDr. Petr Michal, Ph.D.

Naším posláním je upevnit 
klientovi pozici na trhu.  
Pouhá rada už dnes neobstojí.
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 Která událost podle Vás zanechala výrazný 
otisk ve fungování AKCCS?

Zásadním milníkem byla spolupráce kanceláře, 
konkrétně Jaromíra Císaře, s Karlem Komárkem. 
Když v srpnu 2003 vznikala skupina KKCG, najali 
nás na převzetí aktiv cestovní kanceláře Fischer. Šlo 
na tu dobu o rozsahem gigantickou věc, obsahově 
náročnou, navíc ze strany pana Fischera negativně 
medializovanou. Pro nás to bylo jedno z prvních 
setkání s nadstandardním mediálním pokrytím, do 
té doby se právo spíše kutalo v kabinetech a poté 
diskrétně v listinách nosilo k soudu.

 V advokátní kanceláři Císař, Češka, Smutný 
jste od svých studentských let. Co se za tu 
dobu v advokacii proměnilo?

Právo a advokacie se proměňuje tak, jak se mění 
a vyvíjí obory, ve kterých naši klienti působí. 
Zatímco dříve – teď mluvíme o době před 15 a 20 
lety – bylo běžné, že se kanceláře soustředily na 
„velkou“ advokacii, dnes už bychom na trhu s tímto 
jediným přístupem neobstáli. Naší vizí bylo a je 
být partnerem našemu klientovi se vším všudy, 
což se odráží i v charakteru nabízených služeb. 
V současné době se pohybujeme v něčem, čemu 
se říká advokátní poradenství, to znamená znát 
a umět klientův obor, být kompetentní, kreativní 
a užitečný. Nejde jen o to poskytnout dobrou radu, 
ale zcela změnit klientovo postavení na trhu nebo 
v oboru, ve kterém působí.

 Jako šéf pražské Hospodářské komory jste 
loni otevřel řadu témat, mezi nimi byla 
i doprava, a to nejen v hlavním městě, která 
se řadu let nikam neposunula. Navrhli jste 
nějaká řešení, jak situaci zlepšit?

Je nutné připomenout, že Hospodářská komora 
hl. m. Prahy nemá žádnou exekutivní moc ani 
pravomoc, je nezávislým orgánem, který sdružuje 
firmy a podnikatele. Jejich zájmy jsou na prvním 
místě. My ale nejsme pasivní, chceme o věcech 
diskutovat a být partnerem pro všechny exekutivce 
i další zúčastněné subjekty. Doprava společně 
s nedostupným bydlením skutečně byla a stále 
je nejproblematičtějším tématem, které Pražany 
dlouhodobě trápí. Před loňskými komunálními 
volbami jsem viděl řadu billboardů a programů, 
ve kterých politici slibovali urychlenou výstavbu 
metra D nebo dostavbu vnitřního i vnějšího 
pražského okruhu. Fajn, to je skvělé a moc 
potřebné. Už nikdo však neříkal, kdo na těchto 
projektech soustavně pracuje. U nás na komoře 
jsme se proto ptali: pracuje na tom vůbec někdo?  

Z tohoto důvodu jsme s politiky, odborníky 
a investory vedli řadu věcných debat, jak problém, 
a nejen v dopravě, posunout.

 Zejména dopravou se ve vaší kanceláři 
zabýváte řadu let. Jak se vyhnout kalamitě 
v této oblasti?

Oblast dopravy, které se kancelář historicky 
dlouhodobě věnuje, se výrazně vyvíjí. A s tím, jak 
se mění, musíme být v tomto oboru aktivní i my. Za 
tu dobu, kdy se dopravě věnujeme, jsme si řekli, že 
v tom budeme pokračovat a znalosti prohlubovat. 
To znamená rozumět železnici, silnici, železniční 
a silniční telematice, ale třeba i liniovým stavbám. 
Hlavní výzvy v oblasti dopravy, a teď míním v celé 
České republice, vidím zejména ve dvou důležitých 
bodech. Prvním jsou povolovací procesy, které je 
potřeba dlouhodobě podporovat, pečlivě se o ně 
starat a zkoumat je. Když už nám chybí legislativa, 
potřebujeme zlepšit administrativu. Druhým 
klíčovým bodem, který významně ovlivňuje 
stav dopravy, jsou pochopitelně investice do 
infrastruktury. Není žádným tajemstvím, že 
v sektoru dopravy je trvalý nedostatek finančních 
zdrojů. Je tedy jasné, že bez účasti státu se žádné 
velké projekty neobejdou.

 Které oblasti budou pro AKCCS v budoucnu 
klíčové?

Nikdy jsme se nesoustředili na jednu či dvě 
oblasti, ať již právní či klientské, naopak jsme vždy 
nabízeli široký záběr služeb klientům z rozličných 
podnikatelských odvětví soukromého, veřejného 
i neziskového sektoru. Nejde už o pouhé advokátní 
služby, ale zásadní strategické poradenství 
v oblastech, ve kterých působí naši klienti. A tuto 
strategii měnit nebudeme. I nadále budeme 
přinášet klientům poradenství a špičkové právní 
služby. Chceme rozvíjet další témata, jako je 
zmiňovaná doprava, energetika, ESG, svěřenské 
fondy, transformace podniků, elektromobilita či 
rozvoj vysokorychlostních tratí.

Petr Michal je společníkem AKCCS. Je jedním z klíčových lidí, kteří 
jsou součástí kanceláře již od studentských let. Absolvoval Právnickou 
fakultu Univerzity Karlovy v Praze, na které získal i doktorát. Petr 
Michal se věnuje zejména civilnímu procesu a insolvenčnímu 
a obchodnímu právu. Zaměřuje se také na energetiku a dopravu 
a také nová témata, jako je ESG. Petr Michal je rovněž členem Rady 
expertů Asociace insolvenčních správců a odborné sekce České 
advokátní komory pro otázky insolvenčního práva. Od roku 2021 je 
předsedou představenstva Hospodářské komory hl. města Prahy 
a je také člen představenstva YPO v Curychu.

01 Úvodní slovo

02 Jiná dimenze  
 řešení

03 30 let v české  
 advokacii

04 Klíčová témata  
 2022/23

05 Rok 2022 v datech  
 a číslech

06 Nejvýznamnější  
 události v roce 2022

07 Kancelář s přesahem

08 Společenská 
 odpovědnost

09 Kontakty

48 49



JUDr. Jakub Hollmann, Ph.D.

Jsme pro klienty partneři, 
stejně tak jako oni pro nás. 
A funguje nám to.
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 Jak jste vnímal advokátní kancelář po 
Vašem příchodu a jak ji vnímáte dnes?

Co jsem v naší kanceláři začal vnímat úplně od 
začátku, a to nás provází až do dneška, je ambice 
a ambiciózní přístup k tomu, jak kancelář řídit. Od 
začátku jsem věřil, že bude dobře, protože jsme 
dobří. Pamatuji si, když jsme seděli v jednom 
patře a v našich kancelářích jsme pracovali tři až 
čtyři, ne jak dnes po sedmi a více lidech. Měli jsme 
naddimenzované prostory a věřili, že se jednou 
zaplní. A stalo se. Dnes se budeme stěhovat do 
téměř dvojnásobných prostor. Z té „butikové“ 
kanceláře, kterou kolem roku 2012 naše kancelář 
ještě byla, jsme za další dekádu vytvořili instituci 
s širokým produktovým portfoliem, a právě to ji 
dnes vystihuje nejvíc.
 

 Jaké základní oblasti definují činnost AKCCS?

Jsou to tři oblasti, které jsou do určité míry obecné, 
ale pro nás naprosto zásadní a zcela určující. Z nich 
se generují jednotlivé produkty a služby, které jsme 
začali v těch oblastech budovat. Zaprvé mám na 
mysli oblast dopravy, na které historicky kancelář 
stojí a specializuje se na ni. Zadruhé máme oblast, 
která pro nás byla ještě před šesti lety úplně nová 
a neprobádaná, a tou je energetika. Ta dnes tvoří 
velkou část našeho portfolia. A zatřetí se naplno 
věnujeme správě majetku. Dnes máme úspěšnou 
sesterskou společnost na svěřenské fondy, trusty 
a celkově na majetkové uspořádání rodinných 
nebo podnikatelských aktiv.

 Co musí dnes umět a znát typický moderní 
advokát oproti době, kdy jste s advokacií 
začínal Vy?

Na začátku jsme byli „jen“ právníci. Naše 
podnikání bylo postaveno opravdu na poskytování 
právních služeb. Postupem času přecházíme do 
něčeho, co se nazývá advokátní poradenství. 
Toto poradenství je, a nadále bude populární. 
Transformuje se ale v požadavku na službu 
advokátního poradenství. Dnes to není tolik 
o sepisování smluv, byť je to esenciální složkou, 
klient zkrátka potřebuje víc. My přecházíme čím 
dál více do advokátního poradenství, které je 
zaměřené na užitečnost advokáta klientovi. To 
se týká zejména oblastí, které posouvají jeho 
podnikání dopředu, ať už to jsou dotace, dnes 
velmi reflektované ESG, implementace směrnice 
NIS 2 a s tím související kyberbezpečnost, správa 
majetku a také kvalifikované poradenství v oblasti 
veřejných zakázek či zakládání a administrativa 
svěřenských fondů.

 ESG a kyberbezpečnost jsou velmi aktuální 
témata. Jak jste je uchopili a co nového 
v nich přinášíte?

ESG se věnujeme dlouhodobě a náš zájem o tuto 
oblast velmi úzce souvisí s tím, že jdeme s klientem 
po jeho boku a díváme se, jak pro něj můžeme 
být užiteční. Když vidíme, že implementace 
doporučení o ESG bude velmi směrodatná pro 
všechny malé a střední firmy a také korporace, 
je naší povinností klienta problematikou provést 
a na vše jej řádně připravit – bez ohledu na to, 
v jakém oboru působí. A to samé platí i o dalších 
tématech. Dříve jsme se naplno věnovali GDPR. 
Nešlo a nejde nám jen o ploché představení 
určitého fenoménu, ale o dlouhodobé a vysoce 
odborné moderní právní poradenství. Aktuálně 
klienty seznamujeme s kyberbezpečností, 
principem DNSH, hromadnými žalobami nebo 
také administrací svěřenských fondů.

 Jaké je nyní využití svěřenských fondů 
v Česku?

Svěřenské fondy se staly v České republice plně 
etablovaným produktem na trhu. Zájem o jejich 
založení začíná být enormní, lidé si uvědomují 
potřebu řešit budoucnost – co s vydělanými penězi 
a majetkem. Svěřenské fondy jsou u nás četně 
využívány pro ochranu majetku, mezigenerační 
předání a ochranu před podnikatelskými riziky. 
Co se ovšem změnilo od minulých let je klientela, 
která má zájem o založení, dřív se jednalo často 
o podnikatele z devadesátých let, nyní se trend 
svěřenských fondů dostává i k mladší generaci. 
Zejména v tom vidím největší posun.

Jakub Hollmann je nejmladším společníkem AKCCS. V kanceláři 
působí od svých studentských let, dříve byl také jejím ředitelem 
a posléze partnerem. Věnuje se správě majetku, dopravě 
a infrastruktuře a mezinárodnímu právu. Zabývá se zejména 
svěřenskými fondy a trusty. V této oblasti poskytuje poradenství 
zaměřené nejen na jejich správné nastavení a založení, ale i správu 
a celkovou administrativu. Tomuto tématu se Jakub Hollmann 
věnoval i ve své rigorózní a disertační práci na Právnické fakultě 
Univerzity Karlovy v Praze, vedle práv vystudoval také mezinárodní 
vztahy. Ve své praxi se věnuje i problematice compliance procesů 
a vnitřním vztahům v obchodních korporacích.
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Své dílo v Litomyšli v rámci výstavy Plán B vystavil 
i renomovaný výtvarník Jiří Černický.



Následující strany přináší přehled těch nejzásadnějších témat, 
která budou hýbat českým právem, byznysem i politikou. A to 
nejen v tomto roce, ale i v letech přicházejících. Na všech již 
nyní s našimi klienty pracujeme, a proto z první řady vnímáme 
složitost, ale také význam těchto témat, které jsou nebo velmi 
brzy budou zcela zásadní pro úspěch firem i státních institucí.

Klíčová témata 
2022/23

04
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Naše cesta k udržitelnosti
Téma udržitelnosti a společenské odpovědnosti je spojené s celou 30letou historií 
kanceláře Císař, Češka, Smutný. Odpovědnost za chování nás jako jednotlivců, 
odpovědnost za naši práci a odpovědnost vůči celé společnosti je páteří našeho 
rozhodování, a mimo jiné i proto jsme již po dlouhé roky strategickými partnery našich 
klientů, mezi něž patří nejvýznamnější průmyslové podniky, banky i orgány státu. 
Těmto partnerům pomáháme dosahovat jejich cílů, dříve zejména cíle společenské 
odpovědnosti, dnes převážně cíle všeobecné udržitelnosti korporací, známé jako ESG.

V současné době realizujeme řadu transformačních projektů od přechodu na 
bezemisní průmyslovou výrobu až po koordinovanou celorepublikovou výstavbu 
elektromobilní dobíjecí sítě. Školíme naše klienty a širokou veřejnost v otázkách 
udržitelnosti a poukazujeme na klíčovost tohoto tématu.

AKCCS zajišťuje kompletní ESG poradenství, od posouzení jednotlivých 
projektů přes jednotlivé obchodní závody až po hloubkové analýzy 
udržitelnosti nadnárodních koncernů. 

Asociace, platformy a iniciativy
Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný se v oblasti ESG aktivně angažuje 
v mnoha expertních orgánech, ministerských pracovních skupinách a nejrůznějších 
asociacích, platformách a iniciativ. Zde získané zkušenosti a naše znalosti evropské 
ESG legislativy využíváme při materializaci rozumných podmínek pro udržitelné 
podnikání i fungování celé české společnosti.

Tváře udržitelnosti
Partnerka advokátní kanceláře Císař, Češka, Smutný Kateřina Šveřepová se stala 
součástí platformy Tváře Udržitelnosti, která se věnuje pravidelnému reportování 
o nových trendech a projektech z oblasti ESG.

CBCSD
Kateřina Šveřepová byla zvolena členkou prezidia České podnikatelské rady pro 
udržitelný rozvoj (CBCSD), která je územní organizací celosvětové podnikatelské rady 
pro udržitelný rozvoj. Organizace sdružuje významné firmy a jednotlivce podílející se 
na inkorporaci politik udržitelnosti do života firem. CBCSD je součástí Rady vlády pro 
udržitelný rozvoj, která je stálým poradním, iniciačním a koordinačním orgánem vlády 
pro oblasti udržitelného rozvoje, strategického řízení a dlouhodobých priorit státu.

Environmental, Social  
and Governance (ESG) 
& ESG report za rok 2022 

Konference
Společníci, partneři, vedoucí advokáti a advokáti AKCCS aktivně přednáší 
a promlouvají na téma ESG a udržitelnost na českých i mezinárodních konferencích. 
Jen za poslední rok členové AKCCS vystoupili nebo se zúčastnili více než  
30 konferencí, kulatých stolů, diskuzí a jiných událostí spojených s tématem 
ESG. AKCCS sama pravidelně na téma udržitelnost a ESG pořádá diskusní 
snídaně po klienty a ve spolupráci se Stálou konferencí českého práva 
a Hospodářskou komorou hlavního města Prahy připravila veřejné a neveřejné 
přednášky pro odbornou veřejnost.

Společnicí a partneři AKCCS pravidelně téma evropských politik udržitelnosti 
publikují v odborných i mainstreamových médiích.

ESG Solution+
Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný spustila na českém trhu unikátní 
službu ESG Solution+, která je komplexním nástrojem spočívajícím v posouzení 
míry udržitelnosti společnosti, vypracování individuální ESG strategie šité 
klientům na míru, implementace nové strategie do každodenního provozu 
společnosti a následném ESG reportingu a ratingu v souladu s evropskou 
legislativou.

Tuto službu AKCCS nabízí společně s komunikační agenturou DFMG 
a partnerskou organizací Access EU. Jedná se o jedinečné spojení renomovaných 
společností, které v oblasti ESG působí již řadu let. Nenabízíme abstraktní 
pojmy a bezobsažné poradenství, ale naprosto srozumitelné a hmatatelné 
nastavení kompletní ESG strategie. Firmám vytvoříme pravidla tak, aby mohly 
správně řídit svoje aktivity a projekty, byly šetrné k životnímu prostřední 
a zároveň byly společensky odpovědné.

Corporate Sustainability Index (CSI)
Hospodářská komora hl. m. Prahy (HKP) ve spolupráci s naší kanceláří 
a partnerem světových finančních institucí CRIF vyvinuli unikátní ratingový 
nástroj Corporate Sustainability Index (CSI). Podstatou nástroje CSI je 
standardizovaným způsobem vyjádřit přesnou míru udržitelnosti posuzované 
společnosti, a to tak aby společnost mohla své výsledky meziročně porovnávat 
a vyhodnotit svůj vývoj na cestě k udržitelnosti.

Cílem projektu je zpřístupnit ESG osvědčení pro malé a střední podniky, které 
se nemohou pouštět do dlouhých a náročných auditů. České firmy tak mohou 
získat zvýhodněný přístup k bankovnímu financování, kvalifikaci pro získání 
veřejných zakázek či dotací a také konkurenční výhodu na trhu.
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AKCCS pracuje udržitelně 
a chová se zodpovědně ke svému okolí

Zatímco v roce 2021 naše kancelář svým klientům pomáhala realizovat stovky ESG 
projektů, letos si jako jeden z cílů dala zvýšení své vlastní míry udržitelnosti a nejprve se 
zaměřila na zhodnocení vlastní činnosti v oblasti dopadů na životní prostřední, sociální 
oblast a řízení společnosti.

AKCCS patří mezi první významné advokátní kanceláře na českém trhu, která získala 
certifikát o udržitelnosti.

Celkově je naše kancelář hodnocena známkou A+, což je druhý nejlepší výsledek v celém 
rozsahu měření, a svědčí tak o dlouhotrvajícím zájmu AKCCS o udržitelnost a přijetí této 
myšlenky za vlastní.

Nejsilnější je naše kancelář v oblasti social, kde získala více než 104 bodů a známku A+. 
Takto vysoké hodnocení získala AKCCS například díky významnému zastoupení žen mezi 
zaměstnanci, podpoře kulturních a nadačních akcí a zejména díky rostoucí spokojenosti 
klientů s naší prací.

V kategorii governance vyšlo hodnocení naší kanceláře rovněž známkou A+. Analýza 
činnosti ukázala především na rovný přístup v odměňování mužů a žen a vysoké pojištění 
profesní odpovědnosti.

Hodnotící skóre A získala AKCCS v oblasti environmental. Naše kancelář patří mezi 
společnosti, které se snaží produkovat co nejnižší množství odpadu a podporovat velmi 
úsporné vytápění. V souvislosti s úsporou energií a celkovým nastavením sledování 
spotřeby kanceláře budeme v letošním roce zcela měnit architekturu našich prostor.

Jedním z cílů je, abychom byli ještě více šetrnější vůči životnímu prostředí a splňovali 
nejvyšší standardy na efektivní řízení advokátní kanceláře, které je základem pro úspěšné 
environmentální a sociální politiky.
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Uvedení Alciny, opery Georga Fridricha Händela, bylo mimořádnou událostí. Národní 
divadlo Brno ji uvedlo v režii Jiřího Heřmana a novém nastudování dirigenta Václava 
Lukse s barokním orchestrem Collegium 1704. Premiéra se světovým obsazením 
sklidila nadšené ohlasy. Nadační fond BHF byl partnerem inscenace.



Mgr. Jan Sůra  
partner kanceláře

Blízká setkání  
s Evropskou unií 

Typická česká odtažitost vůči záležitostem 
Evropy, nebo lépe řečeno Evropské unie, prochází 
v posledních letech těžkou zkouškou. Ani 
nejzarytější příznivci přístupu „ať si v Bruselu 
dělají, co chtějí, nás se to netýká“ již nemohou 
pochybovat o tom, že evropská integrace 
a sbližování pokračuje ve vysokém tempu 
a pandemie COVID-19 i válka na Ukrajině tento 
trend ještě více urychlily.

Pryč jsou doby, kdy byl národním symbolem unijní 
regulace zákaz pomazánkového másla a kvóty na 
banány. Provázanost národní legislativy s unijní 
regulací je dnes již mnohem dále a neexistuje 
oblast, které by se významně nedotýkala.

Zaprvé jde především o peníze. A Evropská 
unie má k dispozici dva hlavní nástroje, kterými 
prosazuje své politiky. Evropskou legislativu 
a směřování peněžních toků. Po letech našeho 
čerpání evropských fondů do základních 
rozvojových oblastí jako infrastruktura, vzdělání 
či regionální rozvoj jsme se vypracovali ve 
„vyspělou ekonomiku“ s unijním průměrem 91 % 
HDP ostatních členských států. A nastává změna. 
Prostředky, které k nám z Evropy směřují, cílí 
především na realizaci konkrétních cílů evropské 
politiky. Například právě otevřený Národní plán 
obnovy je ve své podstatě nástrojem, který má 
zajistit naplnění vysokých ambicí Evropské unie 
v oblasti ochrany klimatu a digitalizace. Kdo 
z něj chce čerpat, musí být s těmito politikami 
v souladu.

Nejde však jen o peníze veřejné. Celá idea 
udržitelnosti a udržitelného podnikání ukrytá 
ve zkratce ESG je primárně regulací financování 
a investic směřující vůči bankovním domům 
a institucionárním investorům. Ti museli od 
základu přehodnotit své chování a priority, 
protože mohou investovat pouze do projektů, 
které se osvědčí jako udržitelné.

Z pohledu financí lze sledovat také další 
významný trend. Významné prolínání veřejných 
a soukromých financí, které byly dosud poměrně 
striktně oddělené. COVID-19 a následně také 

zvolené řešení energetické krize tuto hranici 
smazalo. Otevřela se stavidla pravidel (ne)
dovolené veřejné podpory, bylo umožněno 
čerpání a přijímání široké palety finanční pomoci 
a kompenzací na straně jedné, na straně druhé 
byli mimořádně zdaněni ti, na které krize neměla 
negativní dopad. Zkrátka se odehrálo velké 
evropské přerozdělování.

Všechny tyto fenomény zároveň podnítily zájem 
orgánů Evropské unie daleko významněji kontrolovat 
a regulovat fungování vnitřního trhu a jeho aktérů – 
obchodních korporací. Ochrana hospodářské 
soutěže již není jen prostředek k dosažení funkčního 
a svobodného evropského trhu, ale je zcela provázána 
s evropskými politikami. Vedle problematiky veřejné 
podpory se to týká například kartelového práva – 
dosud zakázané dohody nyní mohou být například 
ospravedlněny jejich pozitivními dopady na životní 
prostředí.

Pokud Vám připadala ochrana osobních údajů 
v podobě GDPR jako přehnaně invazivní, z pohledu 
současného vývoje to byl jen lehký začátek. Pravidla 
regulující udržitelnost zasahují skutečně do všech 
oblastí podnikání a mají za cíl je unifikovat, měřit 
a adekvátním způsobem také reportovat – od ochrany 
životního prostředí, přes vztah k zaměstnancům 
a zákazníkům až po samotný způsob řízení 
společností a obsazování jejich hlavních orgánů. 
A zavádí zcela nové principy, jako Do No Significant 
Harm nebo Energy Efficiency First, kterými se 
společnosti musí při svém rozhodování řídit.

Na pozadí toho všeho se pak samozřejmě 
odehrávají velké zápasy členských států s evropskou 
administrativou i mezi sebou navzájem, na jejichž 
výsledku nezávisí nic menšího než budoucnost 
českého průmyslu, zachování našeho energetického 
mixu a mezinárodně politické směřování i naše 
bezpečnost.

Vážíme si toho, že nám při orientaci v tomto složitém 
prostředí dlouhodobě důvěřujete a svěřujete nám 
a naší sesterské společnosti Access EU kormidlo při 
řešení Vašich evropských záležitostí.
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Na cestě  
za udržitelností 

Téma udržitelnosti (či obdobného ESG) bylo 
nepochybně jedním z hlavních témat roku 2022. 
A zcela určitě jím zůstane i rok následující, 2023.
Pozornost, která se udržitelnosti v médiích i na 
odborných konferencích v posledních měsících 
věnuje, odráží významnost a rozsah změn, který 
tento (již ne tak nový) fenomén do ekonomického 
a společenského života přináší. Je to téma, které 
je doslova všude a o němž se za minulý rok popsalo 
mnoho stránek a prodiskutovaly dlouhé hodiny.

Důvodem, proč se ESG s nekončící (možná 
až někdy trochu únavnou) vytrvalostí drží na 
předních místech společenské diskuse je ovšem 
také přetrvávající nejistota a tápání podnikatelů, 
co vlastně fenomén udržitelnosti přináší, a sílící 
potřeba se v nových povinnostech co nejdříve 
zorientovat a najít způsob, jak je funkčně 
a přirozeně začlenit do svých byznysů.

Je však nutno si uvědomit, že doba diskusí 
a nesmělého seznamování se s pravidly ESG je 
u konce. Rok 2023 bude v oblasti udržitelnosti ve 
znamení přechodu na politiku udržitelného řízení 
podniků a organizací a implementace principů 
udržitelnosti do praxe. Rok 2023 bude obdobím, 
kdy ESG přestane být pro podniky konkurenční 
výhodou, ale začne se stávat nezbytností.

Evropská komise v současné chvíli dokončuje 
exaktní a nesmírně podrobný návod posuzování 
míry udržitelnosti obchodních a veřejných 
korporací. V polovině roku 2023 bude platit 
objektivně stanovitelná hranice mezi podniky 
udržitelnými a neudržitelnými. Neudržitelné 
podniky budou znevýhodněny ekonomicky, 
reputačně i společensky – v přístupu k soukromému 
kapitálu, dotacím, veřejným zakázkám, na nové 
trhy, stávajícím i novým zákazníkům.

ESG se v našem (rozuměj „unijním“) pojetí stává 
dalším nákladným administrativním břemenem 
v podobě nepřehledné regulatorní džungle, 
vyplňováním dotazníků a sepisováním obsáhlých 
zpráv s rdousícím dopadem na jednotlivé podniky 
i celé hospodářství.

Myšlenka, která je v základu ESG, je přitom 
ekonomicky racionální – totiž, aby se korporace 
chovala ohleduplně, zodpovědně, nebrala v potaz 
pouze otázku maximalizace zisku a ke své obchodní 
činnosti přistupovala tak, aby ji mohla bez větších 
obtíží vykonávat dlouhodobě s dostatkem lidských 
i materiálních zdrojů. Podnik, který se dokáže začlenit 
do svého prostředí, je mezi místními lidmi mnohem 
oblíbenější, vytváří vazby i vůči svým zaměstnancům 
a má od okolí mnohem větší podporu. Díky tomu se 
stává více a dlouhodoběji ziskovým.

Podíváme-li se na české korporace tímto měřítkem, 
zjistíme, že řada z nich již svým přístupem udržitelná 
je, či je na nejlepší cestě se udržitelnou stát. 
České podniky nestartují z nuly – mají systémy 
řízení a etické standardy, CSR projekty, chovají se 
odpovědně k životnímu prostředí. Českým podnikům 
v drtivé většině chybí především ten formální rámec. 
A to je něco, co lze s včasnou přípravou vyřešit.

Vážíme si možnosti být Vám partnerem na Vaší 
cestě k udržitelnosti a budeme rádi, pokud v nás 
vložíte důvěru, jak z Vaší strategie udržitelnosti 
získat maximum.

Mgr. Kateřina Šveřepová 
partnerka kanceláře
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JUDr. Markéta Flanderková, Ph.D.
partnerka kanceláře

Správa majetku 
v 21. století

Od vzniku České republiky, stejně jako od 
vzniku naší advokátní kanceláře, uplynulo již 30 
let a je tak logické, že celá řada porevolučních 
podnikatelů, businessmanů a rodin se dostává do 
bodu, kdy je nezbytně nutné řešit kromě ochrany 
nabytého majetku i jeho předání a zachování 
pro další generace. Téma nástupnictví, ochrana 
i zachování majetku a rodinného businessu 
rovněž násobně nabylo na významu díky 
událostem posledních let, kdy situace způsobená 
celosvětovou pandemií a globálními konflikty, 
se kterými se musela vyrovnat celá společnost 
bez rozdílu, narušila naše jistoty a otřásla 
zavedenými standardy a aplikovanými postupy. 
Kromě toho se navíc podnikatelé musejí i nadále 
přizpůsobovat změnám tržních podmínek, 
energetické krizi, narůstající inflaci, nástupu 
nových technologií a měnícím se regulatorním 
pravidlům. Uvedené je pak vede ke snaze zajistit 
co největší ochranu svého majetku a nastavení 
efektivní podnikatelské struktury, které bude 
schopno zabezpečit stabilitu celé struktury, 
avšak při zachování dostatečné flexibility 
a možnosti dalšího rozvoje, a to i po předání 
řízení společnosti dalším generacím anebo 
profesionálnímu managementu.

Celý proces zpravidla probíhá tak, že klient 
přichází s požadavkem zajištění mezigeneračního 
předání svého majetku při zohlednění jeho 
podnikatelských aktivit. Vedle jasného stanovení 
cílů a požadavků klienta, je identifikován 
majetek, který má být spravován a ve spolupráci 
s daňovými a účetními poradci a auditory 
dochází k nastavení celé struktury majetku 
vlastněného klientem, a to včetně identifikace 
vhodné entity, která je v praxi představována 
svěřenským nebo nadačním fondem, případně 
jejich zahraničními alternativami. V rámci 
podnikatelské struktury pak dochází k nastavení 
předání vedení společnosti, optimálnímu 
nastavení celé struktury a interních procesů, 
a to s přihlédnutím k zachování myšlenek klienta 
a nastavení vhodného systému brzd a protiváh. 
S přenastavením podnikatelské struktury pak 
úzce souvisí i revize a optimalizace interních 
procesů a příprava či revize nejrůznějších již dříve 

zavedených compliance programů, které musí 
být „šity na míru“ dané společnosti, resp. celé 
holdingové struktury, a to podle jejích konkrétních 
potřeb a nastavení, dle daného podnikatelského 
prostředí a jejího obchodního zaměření.

Uvedené služby se pak vyznačují vysokou mírou 
komplexnosti, která klade důraz na realizaci 
jednotlivých fází v širším kontextu. Při realizaci 
těchto projektů je tak vhodné jednotlivé 
fáze projektově řídit a ve vztahu k rodině 
a soukromému majetku stanovit odpovídající 
succession plannig. V rámci nastavování 
či narovnání rodinných vztahů zapojujeme 
v některých případech i mediační služby, tak 
abychom zajistili optimální ošetření a fungování 
rodinných vazeb. Správa majetku a související 
služby jsou vzhledem k aktuálnímu vývoji 
společnosti světovým tématem a ani na našem 
území tomu není jinak. Vzhledem k narůstajícímu 
bohatství ve společnosti jsme přesvědčeni, že 
význam tohoto tématu bude i nadále narůstat, 
přičemž tak jako ve všech jiných oblastech 
i zde je klíčový výběr vhodného partnera, se 
kterým do takto komplexního projektu půjdete. 
Naše advokátní kancelář je díky široké škále 
služeb, bohatým zahraničním zkušenostem, 
síti kontaktů a týmu odborníků tím správným 
partnerem pro všechny potenciální zájemce, 
kteří řeší otázku nastavení a fungování správy 
svého majetku.
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Rekodifikace  
stavebního práva 

Rok 2022 navázal na významné legislativní změny 
v oblasti stavebního práva v roce 2021, ve kterém byl 
přijat nový stavební zákon.

Právní úprava, která měla přinést revoluci do 
stavebnictví, se stala předmětem četných odborných 
a politických diskuzí, které vyústily v předložení 
rozsáhlé novely. Ačkoliv má rozsáhlá novelizace 
potenciál celý zákon významně změnit, některé 
zásadní otázky stále nejsou řešeny.

Mimo jiné v souvislosti s válečným konfliktem na 
Ukrajině v minulém roce vyvstaly také nové požadavky 
v oblasti energetické bezpečnosti a soběstačnosti. 
Ty následně vyvolaly potřebu dalších legislativních 
změn v právních předpisech, které se stavebním 
zákonem úzce souvisí, jako např. tzv. liniový zákon či 
energetický zákon. Nic tedy nenasvědčuje tomu, že 
by se na poli stavebního práva měla situace uklidnit; 
právě naopak.

Konstantní změny v oblasti stavebních předpisů 
s sebou nutně přináší vyšší požadavky na pozornost 
investorů významných stavebních projektů, jimž 
nezbývá než opakovaně posuzovat, co která novela 
přináší. Nejedná se přitom vždy jen o pozitiva, ale 
mnohdy také o zcela zásadní rizika, která mohou 
ohrozit existenci celého projektu.

Naší přítomností u některých z nejvýznamnějších 
stavebních projektů, jako např. nová koncertní hala 
v Ostravě či horkovod z elektrárny v Dukovanech 
do Brna, se tak neustále potýkáme s potenciálními 
dopady nové právní úpravy. Pro klienty přitom vždy 
přinášíme taková řešení, na jejichž základě budou na 
změny legislativy připraveni tak, aby jejich investice 
nebyly zmařeny a vedly k úspěšné realizaci projektu.

Mgr. Milan Kučera  
partner kanceláře
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Mgr. Roman Kyral  
partner kanceláře

Roky plné změn pro zadavatele  
veřejných zakázek 

Veřejní zadavatelé projektů se rozhodně nenudí. 
Na procesu zadávání veřejných zakázek má vliv 
stále více faktorů – v současnosti nejvíce rostoucí 
inflace i změny závazků ze smluv. Tyto důvody 
zvyšují riziko „nerentability“ plnění veřejných 
zakázek pro dodavatele či nedostačující alokace 
prostředků v rozpočtech. Naopak, poněkud 
pozitivní zprávou, která se zasloužila o akceleraci 
významných projektů, je skutečnost, že dotační 
programy Evropské unie již naplno zahájily nové 
dotační období 2021-2027 a veřejní zadavatelé 
se tak mohou ucházet o prostředky na základě 
jednotlivých výzev.

S tematikou dotací je úzce spojena i problematika 
aplikace zásady Do no significant harm (neboli 
zásada „významně nepoškozovat“), která se 
chodem času stále více propojuje s oblastí 
zadávání veřejných zakázek. Účelem této 
zásady je podpora investic do environmentálně 
udržitelných hospodářských činností, a naopak 
omezení investic do činností, které životní 
prostředí významně poškozují. Veřejní zadavatelé, 
kteří se budou chtít ucházet o prostředky 
z evropských programů tak budou muset své 
projekty přizpůsobit požadavkům na ochranu 
životního prostředí. Tato zásada má největší 
dopad zejména na veřejné zakázky na stavební 
práce, kde je kladen větší důraz na použití 
ekologičtějších postupů a materiálů.

Konec roku se pak nesl především ve znamení 
připravované novely zákona o zadávání veřejných 
zakázek, kterou již poslanecká sněmovna 
postoupila na schválení do senátu. Pokud 
bude novela senátem schválena, změny dozná 
například definice předpokládané hodnoty 
veřejné zakázky, kdy zákon zadavatelům umožní 
stanovit předpokládanou hodnotu veřejných 
zakázek nezadávaných v zadávacím řízení (tzn. 
mimo režimu zákona) na základě ceny nebo údajů 
rozhodných pro její určení uvedených ve smlouvě 
na veřejnou zakázku. Mezi další zajímavé novinky 
lze zařadit rovněž vyjmutí cenných papírů a podílů 
ve společnosti z definice věci, což umožní veřejným 
zadavatelům pořizovat je postupem mimo režim 
zákona o zadávání veřejných zakázek. Další změny 

zákona se týkají zejména snížení administrativní 
zátěže na straně dodavatelů, upřesnění pravidel 
pro komunikaci mezi zadavatelem a dodavatelem 
či zrušení povinnosti předkládat originál bankovní 
záruky.

Nadcházející rok se tak bude nést ve znamení 
posuzování efektivity těchto změn v kontextu 
jimi zamýšleného účelu. Domníváme se, že 
většina změn se odrazí i v přístupu našich klientů 
k problematice zadávání veřejných zakázek, a to 
jak na straně zadavatelů, tak na straně dodavatelů. 
V tomto kontextu se snažíme pro naše klienty 
zabezpečit zejména co nejefektivnější financování. 
Efektivitu a hospodárnost nakládání s finančními 
prostředky totiž vnímáme jako stěžejní s ohledem na 
neuspokojivé prognózy vývoje hospodářského růstu 
pro rok 2023. Právě z tohoto důvodu je nutné jak na 
naší straně, tak na straně našich klientů nepolevit 
v úsilí o zvyšování efektivity veřejného investování.
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Po premiérovém uvedení oratoria Nádech věčnosti o sv. Ludmile z pera skladatele 
a básníka Jana Zástěry se dílo díky snaze nadačního fondu Bohemian Heritage 
Fund představilo také v Římě. U příležitosti českého předsednictví Radě Evropské 
unie a den po oslavách české státnosti jej fond uvedl v Bazilice sv. Jana z Lateránu 
v Římě, a to za účasti ministra kultury Martina Baxi, představitelů římskokatolické 
církve a členů diplomatického sboru. V titulní roli opět excelovala Soňa Červená, 
tentokrát přednesla svůj part v italštině. 



05
Práce pro klienty
Desetitisíce hodin ve službách spravedlnosti

V roce 2022 jsme odpracovali přesně 134 315 hodin. To je 
11 192 hodin měsíčně, 466 hodin každý pracovní den. Jsme 
rádi, že služby naší kanceláře poptávají klienti z veřejného 
i soukromého sektoru.

počet 
klientů153

618 počet 
případů

134 315 počet 
odpracovaných 
hodin

odhadovaná výše 
celkových výnosů 
za rok 2022

359,7 
milionů Kč
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Poměr odpracovaných 
hodin v roce 2022

Více než 85 % právních služeb jsme v roce 2022 poskytovali 
korporacím, což opět představuje výrazný meziroční 
růst. Drtivou většinu z nich, a sice 69 % z celkového 
počtu, tvořily významné soukromé obchodní společnosti. 
Vysoké standardy právních služeb dlouhodobě přinášíme 
jak do soukromého, tak do veřejného sektoru. S tím je 
přirozeně spojené i poradenství přímo jejich vlastníkům. 
Díky tomuto klientskému portfoliu dokáží naši advokáti 
poskytovat právní služby na nejvyšší úrovni jak v oblasti 
veřejného, tak soukromého hospodářského práva.

pro korporace 
s veřejnou účastí

17 %

pro veřejný sektor

14 %

pro klienty ze 
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Oblasti právních služeb

Poradenství 
v klíčových oblastech
Rok 2022 se nesl ve znamení strategického projektového 
poradenství, trustového práva i environmentálních 
projektů – zcela v souladu s naší ESG strategií. Jsme 
rádi, že se témata, na něž klademe největší důraz 
a považujeme je za zásadní pro naše klienty, promítají 
do konkrétních výsledků.

Množství odpracovaných hodin v roce 2022  
podle právních odvětví
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Obory našich klientů

Pronikáme  
do dalších odvětví
I v loňském roce pokračovala diverzifikace klientského 
portfolia z minulých let a rozšiřování naši činnosti do 
dalších oborů. Vedle tradičních odvětví, kterým se 
kancelář věnuje již od svého vzniku, jsme významně 
posílili v infrastruktuře, průmyslové výrobě, dopravě 
nebo IT sektoru.

Množství odpracovaných hodin v roce 2022 
podle oborů, ve kterých působí naši klienti

Infrastruktura

14 % IT a security
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Po premiéře v Brně se Alcina představila s velkým úspěchem také ve Versailles 
a Caen. Mecenáši BHF byli u toho, i díky jejich podpoře se podařilo šířit úroveň 
české opery ve světě.



Naši lidé
Vážíme si stability, 
investujeme do mladé generace

Vysoká odbornost našich advokátů, stabilní zázemí, 
možnost práce na nejvýznamnějších případech v České 
republice, široké spektrum benefitů i kontinuální 
vzdělávání. Toho si naši lidé u nás cení nejvíce. My si 
ceníme jejich práce, že nám zůstávají věrni a jsou zdrojem 
naší inspirace. Tomu napomáhá také otevřená struktura 
kanceláře a její prostupnost. Ta umožňuje vychovávat 
špičkové právníky již od studentských let.

advokátů36

spolupracujících 
expertů12

advokátních 
koncipientů23

interních 
pracovníků24

právních 
asistentů20
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Náš tradiční vánoční koncert byl loni v režii dvou mladých, talentovaných tvůrců. 
Hudební dramaturgii večera připravil skladatel a dirigent Jan Zástěra, který rovněž 
vedl Český národní symfonický orchestr. V první půli představil dvě vlastní skladby, 
program otevřela slavnostní intráda zkomponovaná pro tento večer a druhá 
skladba byla Talia saecla z kantáty Kúmská věstba, zpracovávající texty římského 
básníka Vergilia. Hlavním bodem první poloviny koncertu byl Magnificat českého 
barokního skladatele Šimona Brixiho, otce slavnějšího syna Františka Xavera. 
V biblickém textu Lukášova evangelia Panna Marie při návštěvě u sv. Alžběty před 
narozením Ježíše Krista odpovídá na andělské zvěstování jeho narození.

V druhé půli zazněla Česká mše vánoční, která právě příchod spasitele oznamuje 
a oslavuje. Tím se pomyslný oblouk příběhu obou částí vánočního večera uzavřel. 
Režijní pojetí letos připravil druhý ze zmiňovaných tvůrců, režisér Tomáš Ondřej 
Pilař. V jeho vizi jsme se stali svědky poetické a něžné inscenace českých Vánoc.



Naše úspěchy
Rosteme spolu 

s našimi klienty

Úspěch a kvalita našich služeb jsou složitě 
měřitelnou veličinou. A ne vždy je lze vyjá-
dřit čísly. Jakou hodnotu má dobře napsa-
ná smlouva, ze které nikdy nevzejde právní 
spor? Nebo správně implementovaná nová 
legislativa? Hodnotu řady našich služeb 
prověří až čas. Jsou ale také kritéria, která 
změřit a kvantifikovat umíme. Dlouhodo-
bě se nám daří zvyšovat tržby kanceláře 
a v loňském roce jsme opět zaznamenali vy-
nikající úspěšnost ve velkém počtu soudních 
sporů, v nichž jsme navíc klientům ochránili 
přes 16 miliard korun. Administrovali jsme 
veřejné zakázky v hodnotě téměř 50 miliard 
korun či realizovali pro naše klienty smlouvy 
v celkovém plnění více než 16 miliard korun.

16,1 miliard Kč

Soudní spory 13,5 miliard Kč

50
Veřejné zakázky 48 miliard Kč

308
Smlouvy 161 miliard Kč

Právní analýzy 599
Svěřenské fondy 390 milionů €

byla celková hodnota ukončených 
soudních sporů, v nichž jsme v roce 2022 
s více než 90% úspěšností zastupovali 
naše klienty

byla celková hodnota 42 dosud 
neukončených sporů, v nichž jsme v roce 
2022 zastupovali naše klienty

klíčových veřejných zakázek, ve kterých 
jsme poskytovali poradenství našim
klientům v roce 2022

byla jejich celková hodnota plnění

smluv jsme v roce 2022 vyhotovili  
pro naše klienty

byl jejich celkový předmět plnění

právních analýz jsme v roce 2022 
vyhotovili
našim klientům

byla hodnota majetku, který jsme 
převedli klientům do svěřenských fondů
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V roce 2022 
jsme… 12 miliard Kč

Pomohli klientovi realizovat 
významný environmentální projekt 

v celkové hodnotě

Podíleli se na veřejné zakázce na velký 
dopravní projekt v celkové hodnotě24

Hráli jsme klíčovou roli při stanovování metodických postupů a při následné realizaci těchto 
postupů vedoucích k posouzení a roztřídění sporných vztahů v rámci složité struktury 
vzájemných pohledávek mezi klientem a mnoha desítkami jeho obchodních partnerů a zákazníků. 
Uvedené posouzení bylo základem pro formulaci přesvědčivého stanoviska našeho klienta 
v každém jednotlivém případě. Dotčené pohledávky v souhrnu hodnotově převyšovaly

Posouzení sporných vztahů zahrnovalo 
nutnost zorientování se v množství 
individualizované smluvní dokumentace 
a historii často dlouholetých smluvních 
vztahů našeho klienta.6 miliard Kč

3 miliardy Kč

V uplynulém roce jsme založili 
svěřenský fond, prostřednictvím 
kterého bude spravován majetek 

v odhadované hodnotě přes

miliard Kč
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Slavnost slunce byla mecenášským setkáním s barokní hudbou a tancem.



Při naší činnosti jsme přísně 
vázáni advokátní mlčenlivostí. 
Přesto vám níže představíme 
několik vybraných případů 
z uplynulého roku, o nichž mluvit 
můžeme.

Bankovnictví Česká spořitelna
Zdanění neočekávaných 
zisků bank
V loňském roce naše advokátní kancelář pracovala pro Českou spořitelnu na komplexním 
poradenství k Windfall Tax, tzv. dani z neočekávaných zisků. Provedli jsme důkladnou analýzu 
všech jejich aspektů, od historického a mezinárodního srovnání v několika jurisdikcích, přes 
ústavněprávní i daňové aspekty až po její dopady v oblasti evropského práva.

Správa železnic
PPP projekty na železnici
V konsorciu s finančními a technickými poradci pod vedením České spořitelny jsme pro 
Správu železnic, státní organizaci, zpracovali studie proveditelnosti ke dvěma pilotním PPP 
projektům na železnici. První projekt se týká revitalizace železničního nádraží v Teplicích, 
druhý modernizace trati v úseku Nemanice – Ševětín. Výstupem obou studií proveditelnosti je 
popis možných způsobů realizace projektů za využití užší spolupráce veřejného a soukromého 
sektoru, a to z hlediska právního, technického i ekonomického. U modernizace nádraží jde 
o pilotní projekt, jehož cílem je z nádraží vytvořit společensky atraktivní prostor sloužící 
k rozvoji celého okolí, za současného přispění k ekonomické soběstačnosti budovy, která nutně 
vyžaduje zásadní rekonstrukci. V případě železniční tratě jde vůbec o první pilotní projekt 
na české železnici, jehož cílem je umožnit modernizaci železniční sítě v době zvyšujících se 
deficitů veřejných rozpočtů, a tím zrychlit a zefektivnit železniční dopravu v České republice.

České dráhy
Implementace ETCS
Advokátní kancelář již od roku 2015 poskytuje právní poradenství národnímu dopravci České dráhy 
v souvislosti s implementací systému ETCS. Uvedený systém je postupně zaváděn na významných 
traťových koridorech v Evropské unii s cílem zvýšit bezpečnost a posílit kapacity evropských železnic 
a vytvořit konkurenční prostředí. Dopravci jsou v této souvislosti nuceni dodatečně vybavovat svá 
vozidla palubními jednotkami systému ETCS komunikujícími s traťovou částí. Vzhledem k tomu, že 
se jedná o časově, finančně a právně mimořádně složitý projekt, právní poradenství musí zahrnout 
jak oblast zadávání veřejných zakázek, tak i oblast dotací a veřejnoprávní regulace drážní dopravy 
jak na národní, tak evropské úrovni.

Doprava
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Energetika

Dopravní podnik hl. m. Prahy
Příběh naší kanceláře je spojen mimo dalších významných případů se sporem mezi klientem 
Dopravní podnik hl. m. Prahy a společností RENCAR PRAHA, a.s. ze skupiny JCDecaux. 
V rámci mnoho let trvajících řízení před soudy jsme navzdory opětovnému otevření 
pravomocně skončeného sporu po vrácení věci Nejvyšším soudem k prvostupňovému soudu 
dosáhli opakovaného zamítnutí žaloby, která se domáhala určení existence práva reklamně 
užívat majetek Dopravního podniku hl. m. Prahy. Exkluzivní užívací právo dovozovala reklamní 
společnost z neurčité a nevýhodné nájemní smlouvy uzavřené v devadesátých letech na dobu 
více než 30 let, a to zcela bez transparentního výběrového řízení. Dopravní podnik přitom od 
roku 2019 vysoutěžil v rámci otevřených výběrových řízení nové smluvní partnery, kdy příjmy 
podniku z reklamního užívaní majetku se zvýšily o více než 100 mil. Kč ročně.

Teplárny Brno
Projekt horkovodu z elektrárny 
Dukovany do Brna
V souvislosti s válečným konfliktem na Ukrajině vyvstala nutnost větší energetické 
soběstačnosti všech členských států Evropské unie. V České republice je jedním z hlavních 
projektů, které tento účel sledují, projekt horkovodu vedoucí z elektrárny v Dukovanech 
do Brna. Od roku 2022 poskytujeme společnosti Teplárny Brno, a.s., dceřiné společnosti 
statutárního města Brna, komplexní právní poradenství ve všech právních oblastech – od 
poradenství při výběru metody zadání přes majetkoprávní přípravu projektu až po jeho 
financování. S ohledem na rozsah a význam projektu, který v trase delší než 40 km povede 
přes tisíce dotčených pozemků, je přitom nezbytné jednotlivé kroky v rámci jeho přípravy 
vnímat a posuzovat v širším společenském kontextu.

Projekt horkovodu je veden společnou snahou statutárního města Brna zajistit pro obyvatele 
Brna bezemisní dodávky tepla, které budou nezávislé na primárních fosilních palivech, resp. na 
dodávkách zemního plynu z Ruské federace, a úsilí společnosti ČEZ, a. s. o rozšíření dodávek 
tepla z jejích stávajících elektráren. Realizace tohoto projektu je proto strategicky významná 
nejen pro Brno a regiony Jihomoravského kraje a Vysočiny, ale pro celou Českou republiku.

ARMEX ENERGY
Naše advokátní kancelář v roce 2022 navázala spolupráci se společností ARMEX ENERGY a.s., 
předním dodavatelem elektřiny a zemního plynu v České republice, které zajišťuje právní servis 
v souvislosti s řešením dopadů bezprecedentní energetické krize započaté již na podzim roku 
2021. V této věci kancelář zastupuje společnost zejména v řízeních před orgány veřejné moci 
a státní správy, přičemž právní poradenství poskytuje také jejím dceřiným společnostem. 
Společnost ARMEX ENERGY a.s. je součástí skupiny ARMEX GROUP, největší společnosti 
Ústeckého kraje a jedné z největších společností s ryze českým a privátním kapitálem 
v České republice.
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Municipality Statutární město Ostrava
Projekt koncertní síně v Ostravě
Na základě výsledků architektonické soutěže, v níž uspělo světoznámé studio Steven Holl 
Architects, jsme zpracovali smluvní dokumentaci na realizaci komplexních projekčních služeb 
a poskytujeme průběžné právní poradenství při její realizaci. Máme tak možnost podílet se 
na ikonickém projektu, který byl časopisem Architizer zařazen mezi deset nejočekávanějších 
ikonických projektů světa. Ostravská koncertní síň se tak nachází v prestižní společnosti 
staveb, které mají vzniknout v různých světových metropolích, např. v New Yorku, Los Angeles, 
Londýně nebo čínském Hangzhou.

Následně jsme v roce 2022 pro klienta uskutečnili zadávací řízení na výběr zhotovitele fáze 1, 
jejímž předmětem jsou práce stavební připravenosti. Zadávací řízení bylo úspěšně ukončeno 
v listopadu roku 2022, a to výběrem nejvýhodnější nabídky a podpisem smlouvy s vybraným 
dodavatelem. Na tyto činnosti naváže druhá fáze, spočívající ve výstavbě koncertní síně 
v Ostravě.
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Průmyslová  
výroba

Liberty Ostrava
GREENSTEEL Projekt
V loňském roce advokátní kancelář poskytovala komplexní právní i strategickou podporu 
společnosti Liberty Ostrava při transformaci ostravské huti na výrobu zelené oceli 
(GREENSTEEL). Skupina LIBERTY se zavázala modernizovat své ocelárny tak, aby byly do 
roku 2030 uhlíkově neutrální (projekt CN30). Ostravská huť bude v tomto procesu vlajkovou 
lodí skupiny LIBERTY. Přeměna huti spočívá zejména ve výměně současných vysokých pecí za 
moderní hybridní pece. Nová hybridní technologie bude mít výrazně nižší ekologickou stopu 
a díky novému odprašovacímu zařízení sníží emise pevných částic o 60 %. Důležitou částí 
projektu je rovněž výstavba vedení zvláště vysokého napětí, které zajistí dostatečné dodávky 
energií pro nové pece. Součástí aktivit v České republice je také nadační fond GFG Foundation 
Czech Republic, který byl založen v červnu 2022 a svou činnost soustředí zejména na podporu 
vzdělávání v technologii výroby GREENSTEEL.

ŠKODA AUTO
V uplynulém roce poskytovala advokátní kancelář právní služby společnosti Škoda Auto 
z koncernu Volkswagen v souvislosti s válečným konfliktem na Ukrajině. Advokátní kancelář 
provedla analýzu jednotlivých balíčků sankčních opatření směřovaných vůči Ruské federaci, 
které byly v průběhu roku přijímány Evropskou unií.

Automotive
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Brno se chystá stavět novou koncertní síň, která se stane důstojným 
domovem Filharmonie Brno a místem pro další kulturní akce. Bude mít 
odpovídající podium, kapacitu 1 250 míst a špičkové varhany. Aby nadační 
fond BHF stavbě nového sálu pomohl, spolupořádal slavnostní benefiční 
Koncert pro Brno, který se uskutečnil v Besedním domě v sobotu 17. září. 
Výtěžek koncertu, který živě přenášela Česká televize a Český rozhlas 
Vltava, a který dosáhl téměř 300 tisíc, bude věnován na projekt nového 
koncertního sálu.



Nejvýznamnější 
události v roce 2022
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červenduben

Hospodářská komora hl. m. Prahy ve spolupráci s námi 
uspořádala první ze série diskusních setkání na aktuální 
témata metropole. Setkání vždy doprovází data 
z exkluzivního průzkumu na dané téma, prvním byly 
nejpalčivější problémy hlavního města. Kromě společníka 
naší kanceláře a předsedy Hospodářské komory hl. m. 
Prahy se setkání účastnil například náměstek primátora 
Petr Hlaváček nebo ředitel Dopravního podniku Praha Petr 
Witowski.

Že je nastudování Händelovy Alciny v podání Národního 
divadla Brno a orchestru Collegium 1704 událostí sezóny 
bylo zřejmé již po české premiéře začátkem února. V březnu 
navíc oba soubory absolvovaly tři velmi prestižní reprízy 
v Královské opeře ve Versailles, kde jim ve stoje tleskalo 
i mezinárodní publikum. Naše kancelář a nadační fond 
Bohemian Heritage Fund uvedení inscenace významně 
podpořily.

březen

Novou vedoucí právního týmu se stala 
Barbora Kočtářová, která v kanceláři začínala 
jako advokátní koncipientka a během krátké 
doby se skvělými výsledky vypracovala na 
vedoucí právního týmu.

Již potřetí jsme vydali, a stále jako jediní mezi 
českými advokátními kancelářemi, výroční 
zprávu o výkonu advokacie. Loni však byla 
poprvé doplněna o tzv. ESG report, který 
popisuje aktivity jak naše, tak našich klientů 
na tomto čím dál významnějším poli.

Další novou vedoucí právního týmu se stala 
také v tomto roce čerstvá advokátka Aneta 
Šimice, která roli přebrala po partnerce 
kanceláře Markétě Flanderkové.
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11. července na státní návštěvu České republiky zavítal 
prezident státu Izrael Isaac Herzog. Jedním z bodů jeho 
programu bylo i slavnostní setkání se členy Česko-izraelské 
smíšené obchodní komory, jejímž presidentem je společník 
naší kanceláře Pavel Smutný. Galavečeře se uskutečnila 
v mimořádně významných prostorách Vladislavského sálu 
Pražského hradu a účastnil se jí i český prezident Miloš 
Zeman s první dámou.

Společník naší advokátní kanceláře Jaromír Císař úspěšně 
získal velký doktorát. Tématem jeho disertační práce 
byl vývoj postavení presidenta francouzské republiky 
v ústavách a ústavní praxi. Jaromír Císař se v ní zabýval 
především postavením presidentů současné páté republiky.

červenec

Společník naší kanceláře byl slavnostně na 
francouzském zámku Chantilly jmenován 
členem správní rady Domaine de Chantilly – 
Fondation d’Aumale. Tato nadace fungující 
při významném Institut de France zejména 
spravuje Château de Chantilly, kde pořádá 
výstavy a další kulturní akce. Nadaci založil 
v roce 1886 vévoda z Aumale.

srpen
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Několik stovek významných hostů v papežské Bazilice  
sv. Jana v Lateráně přihlíželo historicky teprve třetímu 
uvedení oratoria Nádech věčnosti z pera skladatele a básníka 
Jana Zástěry. U příležitosti českého předsednictví Radě 
Evropské unie jej v Římě na konci září společně s námi uvedl 
nadační fond Bohemian Heritage Fund a Velvyslanectví 
České republiky při Svatém stolci. Koncertu předcházela 
mše svatá v Bazilice sv. Petra ve Vatikánu celebrovaná Msgr. 
Janem Baxantem, biskupem litoměřickým.

Sedmnáctého září se v Besedním domě odehrál Koncert 
pro Brno, který odvyprávěl historii Brna jako tradičně 
umělecké destinace a dotkl se hned několika hudebních 
žánrů a uměleckých forem, jež se v městě pod Špilberkem 
potkávají. Spolu s námi jej připravil nadační fond Bohemian 
Heritage Fund a Filharmonie Brno. Koncert, který v přímém 
přenosu odvysílala Česká televize a Český rozhlas, byl 
benefiční a výtěžek přes 300 tisíc korun putoval na varhany 
pro nový koncertní sál.

září

Vyšla kniha Svěřenské fondy pro praxi, jejímiž 
spoluautory jsou společník naší kanceláře 
Jakub Hollmann a partnerka kanceláře 
Markéta Flaunderková. Cílem publikace 
je přehledně, komplexně a srozumitelně 
představit nejdůležitější otázky týkající se 
problematiky svěřenských fondů v kontextu 
české právní úpravy, spolu s komparací 
zahraniční legislativy. Výsledkem je 
prakticky orientovaná příručka s teoreticko-
komparativními přesahy, která je určena 
především praxi, nevyjímaje (potenciální) 
zakladatele svěřenských fondů a další osoby 
zúčastněné na správě vyčleněného majetku.

říjen
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Naše kancelář potvrdila svou vedoucí pozici v oblasti 
Pro Bono a společenské odpovědnosti (CSR) a v soutěži 
Právnická firma roku vyhrála v této kategorii již podeváté. 
Vedle toho byla kancelář oceněna ve 13 kategoriích jako 
velmi doporučovaná nebo doporučovaná kancelář. Dosáhla 
tak na svůj historicky vůbec nejlepší výsledek a potvrdila 
svoje místo mezi předními advokátními kancelářemi na 
českém trhu.

listopad

Naše kancelář spolu s evropskou poradenskou společností Access EU a komunikační agenturou DFMG 
spustila unikátní službu ESG Solution+, která srozumitelně a hmatatelně nastavuje kompletní ESG 
strategie českým firmám tak, aby mohly v příštích letech úspěšně získávat potřebný zelený kapitál 
od bank.

Naše kancelář se stala odborným garantem unikátního ratingového nástroje CSI (Corporate 
Sustainability Index) Hospodářské komory hl. m. Prahy. Tento index zpřístupní certifikaci širšímu 
okruhu podnikatelů, které se nemohou pouštět do dlouhých a náročných auditů. České firmy tak 
mohou získat snadnější přístup k bankovnímu financování, kvalifikaci pro získání veřejných zakázek či 
dotací a také konkurenční výhodu mezi dodavateli velkých odběratelů.

K prosinci neodmyslitelně patří i náš vánoční koncert pro klienty. Loňský tradiční vánoční koncert byl 
v režii dvou mladých, talentovaných tvůrců. Hudební dramaturgii večera připravil skladatel a dirigent 
Jan Zástěra, který rovněž vedl Český národní symfonický orchestr. V první půli představil dvě vlastní 
skladby, v druhé zazněla Česká mše vánoční. Režijní pojetí letos připravil druhý ze zmiňovaných 
tvůrců, režisér Tomáš Ondřej Pilař. Konceptu mladých a talentovaných umělců odpovídalo i obsazení, 
v němž se coby sólisté představili Petr Nekoranec, Marek Žihla, Jaromír Nosek, Markéta Klaudová 
a Markéta Cukrová.
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Byli jsme vidět

Aktivity naší kanceláře na poli práva i činorodost našich právníků 
a expertů hojně rezonují českými médii. To je dokladem významu 
naší práce a jejího přesahu za hranice práva, kanceláří klientů či 
soudních síní. Rovněž jsou naši advokáti a experti aktivní ve vlastní 
publikační činnosti a spoluutvářejí právní prostředí svými komentáři, 
články či rozhovory v odborných, ale i masových médiích. V roce 
2022 jsme zaznamenali následující opět rostoucí čísla

903 mediálních výstupů
o naší advokátní kanceláři

127autorských 
a odborných 

výstupů členů
naší kanceláře

500  000 +
uživatelů vidělo naše příspěvky na sociálních sítích

73 000
uživatelů na naše příspěvky 
aktivně reagovalo
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Již tři roky vzniká monumentální dílo Praying Wood renomovaného sochaře 
Krištofa Kintery. Ač vzniklo původně jako environmentální memento, vlivem 
koronavirového pandemie i války na Ukrajině se jeho poselství postupně 
proměňovalo a sílilo. Tento modlící se klacek tak bude svědkem doby a již brzy se 
stane novým symbolem metropole.



Kancelář  
s přesahem

07

Jiná dimenze řešení pro nás není marketingovým sdělením, ale 
filozofií naší každodenní práce. Nejsme jen advokátní kancelář, rádi 
našim klientům přinášíme komplexní řešení jejich požadavků. Jsme 
strategickými poradci i partnery. Dokážeme poskytovat široké 
spektrum nejen služeb, ale i znalostí a pohledů na věc. A to i díky 
spolupráci s našimi sesterskými společnostmi nebo třeba díky 
angažovanosti společníků a partnerů naší kanceláře, kteří pěstují 
činorodé aktivity i mimo její zdi.

Přinášíme jinou dimenzi řešení
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ESG Solution+
Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný ve spolupráci se svými partnery připravila unikátní 
produkt ESG Solution+, který společnosti připraví na regulatorní povinnosti v oblasti 
udržitelnosti.

Posouzení, vyhodnocení a následná aplikace je prováděna v souladu s veškerou evropskou 
i národní regulací, technologickými požadavky i s doporučením vhodné komunikační strategie. 
Společnost tak může svou udržitelnost nejen správně nastavit, ale i komunikovat svým 
zákazníkům a partnerům.

Udržitelnost není novým tématem, jen koncentruje principy a pravidla, která se historicky 
utvářela. Společnosti nestartují z nuly, mají na co navazovat. Mají systém řízení a etické 
standardy, věnují se dobročinnosti, mají své CSR strategie, chovají se odpovědně k životnímu 
prostředí. Přesto většina společností nemá žádnou ucelenou strategii udržitelnosti 
a problematiku neřeší komplexně jako jeden celek, ale jako řadu izolovaných otázek, které 
na sebe nenavazují. Produkt ESG Solution+ umožní jejich ESG měřit, vylepšovat, reportovat 
a komunikovat.

Produkt ESG Solution+ vytvořila AKCCS ve spolupráci se společností zabývající se evropskou 
agendou ACCESS EU a komunikační a marketingovou agenturou Digital First Marketing Group, 
které zajišťují příslušné části poskytovaného produktu.

 Přístup k financování
 ESG strategie a hodnocení míry udržitelnosti je dnes běžnou podmínkou bank při 

poskytování financování i pro čerpání evropských dotací.

 Zlepšení řízení podniku
 Nastavení udržitelnosti umožní unikátní pohled na fungování společnosti a může tak 

odhalit nedostatky v compliance, zlepšit interní procesy a předcházet vzniku škod.

 Předpoklad pro účast ve veřejných zakázkách
 Dle zákona o zadávání veřejných zakázek mají zadavatelé povinnost v rámci zadávání 

postupovat v souladu se zásadou sociálního a environmentálního zadávání.

 Splnění reportovací povinnosti a ESG rating
 Evropská regulace postupně rozšiřuje povinnost reportovat o činnosti podniku na 

celou řadu podniků, a to včetně jejich dodavatelských řetězců. Povinnost se tak 
postupem času dotkne všech.

 Posílení brandu a PR
 Udržitelnost podniku je cestou, jak zvýšit hodnotu značky, posílit loajalitu 

zaměstnanců, zákazníků, partnerů i veřejnosti.

 Konkurenční výhoda
 Včasný přechod k udržitelnému podnikaní umožní podnikům získat konkurenční 

výhodu, aniž by došlo k omezení poskytování jejich služeb a produktů.
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Corporate Sustainability Index (CSI)
Hospodářská komora hl. m. Prahy (HKP) ve spolupráci s advokátní kanceláří Císař, Češka, 
Smutný a partnerem světových finančních institucí CRIF vyvinula unikátní ratingový nástroj 
Corporate Sustainability Index (CSI). Podstatou nástroje CSI je standardizovaným způsobem 
vyjádřit přesnou míru udržitelnosti posuzované společnosti, a to tak aby společnost mohla 
své výsledky meziročně porovnávat a vyhodnotit svůj vývoj na cestě k udržitelnosti.

Cílem projektu je zpřístupnit ESG osvědčení pro malé a střední podniky, které se nemohou 
pouštět do dlouhých a náročných auditů. České firmy tak mohou získat zvýhodněný přístup 
k bankovnímu financování, nabýt kvalifikaci pro získání veřejných zakázek či dotací a také 
získat konkurenční výhodu na trhu.

 Lepší přístup k výhodnému financování
 Prokázáním splnění kritérií pro hodnocení podniku jako udržitelný, získá podnik 

výhodnější postavení pro bankovní financování a další finanční produkty.

 Kvalifikace pro dotační tituly
 Čerpání evropských dotací je podmíněno prokázáním udržitelnosti podle kritérií 

EU – DNSH. V rámci hodnocení dojde ke komplexní analýze podnikové činnosti 
z hlediska udržitelnosti celé společnosti, jednotlivých obchodních činností a na úrovni 
dílčích projektů uvnitř společnosti.

 Výhoda ve veřejných zakázkách
 Prokázání udržitelnosti podnikání společnosti se stává podstatným předpokladem 

pro úspěch ve veřejných zakázkách.

 Konkurenční výhoda pro dodavatele velkých odběratelů
 Nadnárodní korporace mají povinnost reportovat celou svou udržitelnost, a to 

včetně podniků, které jsou jejich dodavatelé a pro ně se tak stává vlastní posouzení 
udržitelnosti povinnosti bez kterých nebude možné těmto korporacím dodávat služby 
ani produkty.

 Usnadnění reportování informací o udržitelnosti
 Osvědčení o udržitelnosti podniku ukáže míru udržitelnosti a pomůže ukázat jeho 

slabá místa a nasměrovat tak práci společnosti na tyto bílá místa. Dojde tak ke 
zjednodušení jakékoli budoucí povinnosti reportovat nefinanční údaje.
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CCS Premium Trust
Společnost CCS PREMIUM TRUST se věnuje poskytování služeb privátní klientele, které 
spočívají v restrukturalizaci majetkového i podnikatelského uspořádání klientů, nastavení 
vnitřních pravidel a ochraně businessu jako takového. Dále se zabývá profesionální 
správou majetku a zajištěním jeho mezigeneračního předání prostřednictvím svěřenských 
a nadačních fondů či jejich zahraničních alternativ. V roce 2022 CCS Premium Trust ve 
spolupráci s advokátní kanceláří Císař, Češka, Smutný poskytoval služby klientům, jejichž 
majetkové portfolio přesahovalo stovky milionů EUR.

Klíčová data

Hodnota 
spravovaného 
majetku9,4 miliard Kč

V roce 2022 CCS PREMIUM TRUST a.s. poskytovala služby klientům, jejichž 
portfolio přesahovalo 390 milionů EUR. Klienti se skládají převážně z majitelů 
rodinných firem.

nárůst 
počtu 
klientů15 %

Celkový vývoj počtu 
svěřenských fondů v ČR
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spolupracujících 
subjektů168

 Zahraniční alternativy správy majetku
 Využití mezinárodní praxe a know-how při nastavení  

  českého svěřenského fondu
 Přesun majetku v případě nepříznivé situace
 Právní a daňové poradenství s mezinárodním přesahem

mediálních 
výstupů34

Zástupci společnosti CCS 
Premium Trust se pravidelně 

účastní konferencí a publikují 
v odborných časopisech, vidět 
jste je mohli mj. ve FORBESU, 

Hospodářských novinách, 
Právním Prostoru a v mnoha 

dalších úspěšných magazínech.

vydaná 
kniha1 Kniha svým čtenářům blíže představuje svěřenské fondy, které 

jsou jedním z nejflexibilnějších nástrojů (nejen) pro účely správy 
majetku a které byly do českého právního řádu zavedeny jako 
součást rozsáhlé rekodifikace soukromého práva v roce 2014. Cílem 
publikace je přehledně, komplexně a zejména srozumitelně čtenáře 
seznámit s nejdůležitějšími otázkami týkajícími se svěřenských 
fondů v českém právním prostředí.

konferencí17
STEP Europe Conference 2022-  
Private Wealth in the Age of (Re)Discovery

 Zástupci naší společnosti se zúčastnili konference v Lucembursku 
pořádané mezinárodní organizací STEP, která odborně pomáhá 
rodinným firmám.

Cambridge forums International Wealth Advisors – 
2nd Generation

 Účast na privátní konferenci v Itálii o svěřenských fondech.

Při poskytování svých služeb se dlouhodobě 
spoléháme na naše mezinárodní zkušenosti 
a spolupráci s mezinárodními odborníky.

Díky mezinárodní 
spolupráci jsme schopni 

našim klientům nabídnout 
a zprostředkovat:

V roce 2022 byla autory Jakubem 
Hollmannem, Markétou Flanderkovou, 
Davidem Elischerem vydaná kniha s názvem 
Svěřenské fondy pro praxi.
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Administrace insolvencí 
Císař, Češka, Smutný

AKCCS od prvních okamžiků účinnosti insolvenčního zákona budovala a udávala směr v oblasti 
insolvenčního práva, jenž je důležitou reflexí společenské odpovědnosti jednotlivce ve vztahu 
ke svým dluhům. Insolvenční právo poskytuje hrací plochu pro kolektivní narovnání vztahů 
mezi dlužníkem a věřitelem a role insolvenčního správce je v tomto procesu zcela stěžejní.

Administrace insolvencí Císař, Češka, Smutný navazuje na více jak dekádu trvající zkušenost 
své předchůdkyně Administrace insolvencí City Tower na poli insolvenční správy. Podílíme se 
na správě významných insolvenčních řízeních, jež mají často značné dopady do jednotlivých 
ekonomických oblastí. Formulujeme a utvrzujeme principy zakládající jistotu pro investory 
v návratnost investice.

Správa 
více než 

aktivních 
insolvenčních 
řízení1800

Správa 
více než 

insolvenčních 
řízení8000

Prodej majetku  
v hodnotě více než korun1 miliard 
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Access EU
Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný od svého založení zdůrazňuje reprezentaci národních 
i evropských obchodních zájmů. Jsme součástí velkého evropského národního společenství, 
a proto jsme přijali zcela nová pravidla, zákony, hodnoty, ale také novou politiku, která byla 
v Evropě společně formována celou druhou polovinu 20. století.

ACCESS EU je dceřinou společností AKCCS, která tyto hodnoty nejen bere za své, ale pomáhá 
je vytvářet. ACCESS EU přímo navazuje na funkci původního evropského hospodářského 
zájmového sdružení. Společně se Schuman Associates, se kterou společnost uzavřela 
exkluzivní partnerství, poskytuje poradenství v České republice, včetně týmu expertů s přímou 
bruselskou zkušeností.

klientských 
projektů70Zpracováno 

více než

je průměrná 
hodnota 
realizovaných 
projektů105 mil. Kč

úspěšnost 
podaných 
žádostí90 %Více 

než 

klíčových 
jednání na 
bruselské 
půdě30Přes

je poměr 
soukromé 
a veřejné 
klientely  
v Access EU50/50 
zemí světa3Akvizice klientů ze 

01 Úvodní slovo

02 Jiná dimenze  
 řešení

03 30 let v české  
 advokacii

04 Klíčová témata  
 2022/23

05 Rok 2022 v datech  
 a číslech

06 Nejvýznamnější  
 události v roce 2022

07 Kancelář s přesahem

08 Společenská 
 odpovědnost

09 Kontakty

132 133



Hospodářská komora hl. m. Prahy
Poskytujeme odbornou pomoc podnikatelům

Petr Michal je od září 2021 předsedou Hospodářské komory hl. m. Prahy (HKP). Jejím posláním 
je nejen na území hlavního města Prahy, ale i v celé ČR, podporovat malé a střední podnikatele, 
hájit jejich zájmy a zajistit jim veškeré formy pomoci. Své služby Komora poskytuje primárně 
svým členům a také ostatním podnikatelům v celé České republice. V loňském roce bylo členů 
Komory téměř 450.

Hospodářská komora hl. m. Prahy se také zaměřuje na pravidelné setkávání s politiky, 
odbornou veřejností a zástupci byznysu. V roce 2022 HKP pořádala odborné semináře na 
vybraná témata, která rezonují ve veřejném i mediálním prostředí.

únor
 kulatý stůl na téma City logistika a vodní doprava

březen
 odborný seminář na téma Budoucnost hlavního města Prahy 
 kulatý stůl na téma Alternativní pohony na železnici

červen
 odborná diskuze s politiky a odbornou veřejností na téma Doprava v Praze

září
 odborný seminář za účasti zástupců Magistrátu hl. m. Prahy a odborné veřejnosti  

 na téma (Ne)dostupnost bydlení v Praze
 odborný seminář na téma Sociální integrační podnikání
 workshop na téma Vodík – palivo pro dopravu a udržitelnou energetiku

říjen
 konference na téma Fenomén ESG a jeho dopady na fungování organizací

listopad
 kulatý stůl na téma Vysokorychlostní tratě a jejich přínos 
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Česko-izraelská smíšená obchodní komora
Podporujeme obchod, 
spojujeme národy, tvoříme hodnoty

Pavel Smutný je již čtrnáct let presidentem Česko-izraelské smíšené obchodní komory, 
která svou činností dlouhodobě prohlubuje vztahy mezi oběma zeměmi a pomáhá vytvářet 
jedinečné podmínky pro místní i tamní podnikatele a firmy. Komora také uděluje již tradiční 
Cenu Arnošta Lustiga, kterou jsou odměňováni lidé naplňující hodnoty: Odvaha a Statečnost, 
Lidskost a Spravedlnost. I navzdory dramatickým okolnostem loňského roku si Komora udržela 
přízeň své členské základny, aktuálně má již 146 členů.

28. února – 4. března
 Obchodní mise na Cybertech 2022 Tel Aviv

březen
 Kulaté stoly s Tomášem Pojarem, poradcem předsedy vlády ČR pro zahraniční  

 a bezpečnostní otázky a Jiřím Rusnokem, guvernérem ČNB

18. května
 Slavnostní ceremoniál Ceny Arnošta Lustiga za rok 2021

 Jubilejním desátým laureátem Ceny Arnošta Lustiga, která je udělována za odvahu,  
 statečnost, lidskost a spravedlnost, se stal ředitel organizace Člověk v tísni Šimon Pánek.

25. května
 Česko-izraelský inovační den MZV, Smart City

11. července
 Slavnostní večeře na počest prezidenta Státu Izrael

 Komora ve spolupráci s Kanceláří prezidenta republiky spolupořádala ve Vladislavském  
 sále Pražského hradu gala večeři na počest návštěvy prezidenta Státu Izrael,  
 J.E. Jicchaka Herzoga. Během této slavnostní příležitosti byla také poprvé udělana  
 Cena Hanuše Holzera, kterou Komora oceňuje výjimečné osobnosti, jež významným  
 způsobem přispěly rozvoji česko-izraelských vztahů.

21. září
 Mezinárodní hybridní konference Healthcare Innovations in Visegrad Countries and Israel

Ve dnech 27. – 30. listopadu 
 proběhla vodohospodářská mise do Státu Izrael a Ramalláhu. Misi organizovala  

 Česko-izraelská smíšená obchodní komora, Velvyslanectví ČR v Tel Avivu, Styčný úřad  
 ČR v Ramalláhu, CzechTrade a Izraelsko-česká obchodní a průmyslová komora.
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Dělíme se o své zkušenosti
Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný vedle kultury a umění podporuje také vzdělávání. 
Věříme, že právě vzděláváním ostatních se toho člověk nejvíce naučí také sám. Experti 
a advokáti kanceláře pravidelně přednášejí na významných českých univerzitách, konferencích, 
oborových setkáních a školách. Kromě toho však také naši lidé hojně publikují, a to nejen 
odborné a autorské články, ale i celé publikace.

Společník JUDr. Jaromír Císař, Ph.D. přednáší právní dějiny na Právnické fakultě Univerzity 
Karlovy. Publikoval také disertační práci, jejímž tématem byl vývoj postavení presidenta 
francouzské republiky v ústavách a ústavní praxi.

Partnerka kanceláře JUDr. Markéta Flanderková, Ph.D. se spoluautorsky podílela na publikaci 
Občanský zákoník I. Obecná část (§ 1-654).

Společník JUDr. Jakub Hollmann, Ph.D. a partnerka JUDr. Markéta Flanderková, Ph.D. byli také 
spoluautory knihy Svěřenské fondy pro praxi.
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Na benefičním koncertu pro Brno se představila mimo jiné i legendární Soňa Červená.



Společenská 
odpovědnost

08

Advokátní kancelář Císař, Češka, Smutný má mimořádný přesah 
za hranice práva. Jsme přesvědčeni, že naše společnost by nebyla 
taková, jakou ji známe bez práva, ale ani bez kultury a umění. 
Kultura a právo mají jedno společné – neexistovaly by bez lidí, 
kteří v ně věří a podporují je. Toto přesvědčení je v základech naší 
advokátní kanceláře silně zakořeněno a společensky prospěšné 
aktivity v oblasti kultury a vzdělávání jsou důležitou součástí naší 
činnosti. Ta je těžko přepočitatelná pouze na hodiny či finanční 
prostředky, které naši advokáti věnují pro bono. Jde o soustavnou 
a dlouhodobou činnost, která je zaměřena nejen na poskytování 
právních služeb subjektům v oblasti kultury, ale především snahu 
přispívat ke kultivaci české společnosti. A to jak prostřednictvím 
našich vlastních aktivit, tak i motivací našich klientů. Neustali 
jsme v tom ani v již třetím covidem poznamenaném roce 2022, kdy 
zejména kultura potřebovala nekončící podporu a začala se poprvé 
nadechovat k běžnému provozu.

Děláme víc než jen právo
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 Uvedení původního českého oratoria o sv. Ludmile Nádech 
věčnosti v Bazilice sv. Jana z Lateránu v Říme u příležitosti 
českého předsednictví v Radě Evropské unie se Soňou 
Červenou v titulní roli

 Podpora uvedení vynikajícího nastudování Händelovy opery 
Alcina z produkce Národního divadla v Brně ve Versailles 
a Caen

 Vyhlášení výsledků druhého ročníku grantových výzev projektu 
Kultura má zelenou spolu s Nadačním fondem ŠKODA AUTO – 
podpora kultury v regionech Mladoboleslavska, Rychnovska 
a Vrchlabska

 Třetí ročník jedné z nejvýraznějších výstav v dějinách 
Smetanovy výtvarné Litomyšle – open-air přehlídky 
současného českého umění Plán B

 Benefiční Koncert pro Brno v přímém přenosu České televize 
a Českého rozhlasu – 300 tisíc na stavbu varhan pro nový 
koncertní sál

 Podpora projektu Svatovítských varhan

 Podpora Národního festivalu Smetanova Litomyšl

 Podpora Hudebního festivalu Znojmo

 21. ročník festivalu Lípa Musica, který propojuje české 
a německé pohraničí

 Vydávání kulturního magazínu Heritage, který mapuje to 
nejzajímavější dění na tuzemské umělecké scéně

 Generální partner Festivalu Janáček Brno

 Partner inscenace Růžový kavalír Richarda Strausse ve Státní 
opeře

Bohemian Heritage Fund
Dáváme energii umění

Aktivitu na poli krásného umění zastřešuje nadační fond Bohemian Heritage Fund, který 
podporuje kulturní projekty a svým působením na českou společnost se snaží vytvořit 
podmínky pro širokou mecenášskou činnost obecně. Společníci naší kanceláře jej založili 
před třinácti lety. Kromě finanční podpory kulturních prostředků vytváříme a kultivujeme 
mecenášské prostředí a spojujeme dohromady štědré osobnosti s podobnými zájmy. 
Presidentem Bohemian Heritage Fund je společník kanceláře Pavel Smutný. Fond pomáhá 
vzniknout mimořádným kulturním projektům, které reprezentují české kulturní dědictví, 
a mnohdy zapojuje další osobnosti, instituce a společnosti. Ani v roce 2022 jsme neslevili 
z našich aktivit a podpory. Naopak jsme přišli s novými, velkými projekty.
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30. abonentní sezóna
 Celkem čtyři klasické a několik mimořádných koncertů nabídla jubilejní 30. sezóna 

orchestru.

18. ročník Mezinárodního hudebního festivalu 
Prague Proms

 Festival nabídl celkem 14 koncertů, z toho bylo 11 významných, 2 komorní a 1 klubový. 
18. ročník festivalu přinesl vystoupení se světově uznávanými umělci, kterými jsou 
Steven Mercurio, Marcello Rota, Jeremy Scott Winston, Gast Waltzing nebo Petr 
Fiala. Zahraniční hvězdy tentokrát nechyběly, především šlo o skvělé zpěváky, kterými 
jsou Jeremy Winston, Candance Potts, LaVonte Heard, William Ramsey a Morgane Ji. 
Domácí hvězdy zastoupili Radek Pastrňák, klavírista a dirigent Vít Pospíšil, houslista 
Alex Rosík, varhaník Aleš Bárta nebo trumpetista Jan Hasenöhrl.

Mimořádné koncerty
 Hned jedenáct mimořádných koncertů nabídl orchestr ve své 30. sezóně. Nechyběly 

mezi nimi klasické kusy jako Dvořákova Novosvětská či Mahlerova 5. symfonie, ale také 
oblíbené koncerty filmové hudby nebo vystoupení s legendárním Andreou Bocellim.

Ocenění
 Český národní symfonický orchestr zabodoval na prestižním oceňování, které 

každoročně uděluje Národní akademie hudebního umění a věd ve Spojených státech 
amerických. Na akci, která se konala v neděli 3. dubna, získal hudební cenu Grammy 
za skladbu To The Edge of Longing z desky Freedom Over Everything Vince Mendozy.

Český národní symfonický Orchestr
Hrajeme extraligu

Kancelář je také dlouhodobým partnerem Českého národního symfonického orchestru 
a festivalu Prague Proms. Tento orchestr, jenž patří mezi nejlepší tuzemská tělesa, nahrával 
oscarovou hudbu Ennia Morriconeho k filmu Quentina Tarantina Osm hrozných, vystupoval 
s Andreou Boccelim a mnoha dalšími hvězdami. V roce 2022 orchestr získal prestižní cenu 
Grammy a znovu tak potvrdil své výjimečné postavení. Kromě toho odehrál celkem 29 koncertů 
a jako vždy pořádal také Mezinárodní hudební festival Prague Proms.
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Záběr z uvedení oratoria Nádech věčnosti v Bazilice sv. Jana z Lateránu v Římě.



Kontakty
09

Za více než 29 let působení na českém právním trhu si Císař, Češka, 
Smutný vydobyla reputaci profesionální a spolehlivé advokátní 
kanceláře, která patří k významným představitelům české advokacie.

CÍSAŘ, ČEŠKA, SMUTNÝ s.r.o.,
advokátní kancelář
CITY TOWER, Hvězdova 1716/2b,
140 00, Praha 4 – Pankrác
e-mail: ak@akccs.cz
tel.: +420 224 827 884
fax: +420 224 827 879
www.akccs.cz
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Fotografie: Jan Mudra, Václav Mudra, archiv
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